
Cumhuriyet Meydanında 
gerçekleşen törende, İl Mil-
li Eğitim Müdürü Fazilet 
Durmuş, Atatürk Anıtı’na 
çelenk sundu. Öğretmenler 
günü ana kutlama törenleri 
Mezitli Belediyesi Kültür 

Merkezi’nde yapıldı. Kül-
tür Merkezindeki törende 
mersin valisi Ali Hamza 
Pehlivan ilkokul öğretmeni 
ile görüntülü sistemle ko-
nuşarak iyi dileklerini iletti 
Günün anlamına yönelik 

vali pehlivan ve büyükşe-
hir belediye başkanı vahap 
seçer birer konuşma yaptı. 
Konuşmaların ardından 
emekli öğretmenlere şe-
ref belgeleri vali ali hamza 
pehlivan ve il milli eğitim 
müdüresi fazilet durmuş 
tarafından takdim edildi. 
Törende öğretmenler ko-
rosu türküler seslendiri-
rirken yine öğretmenler 
halk oyunları göstewrileri 
sundu. Tören sonunda öğ-
retmenler günü nedeniyle 
mersindeki okullarda dü-
zenlenen öğretmen konulu 
edebi yarışmalarda derece 
yapan öğrencilwere ödül-
leri verildi.
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BAŞKAN’DAN...

3’te

R. KAYA TEPE

Yazısı Sayfa 6’da Yazısı Sayfa 2’de

MIP, one of the top 100 ports of the World, is in the leading position in Turkey.

MERSİN LİMANI BÜYÜYOR,
ROTALAR YENİDEN ÇİZİLİYOR

MERSIN PORT CONTINUES TO 
EXPAND, REDRAWING ROUTES

Dünyanın en büyük 100 limanından biri olan MIP, Türkiye'de lider konumdadır. 

www.mersinport.com.tr

Dezenformasyon 
Yasası 
ne getirdi?

Rüştü Onur
GURUR, 

ÖZLEM, ENDİŞE

Cumhuriyetimizin Kurucusu Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk, ebediye-
te irtihalinin 85. yılında, Mersin 
İlimizde düzenlenen program-
larda saygı ve rahmetle anıldı.   
Cumhuriyet Alanında çelenk 
sunma töreni ile başlayan 
programda; Valimiz Ali Ham-
za Pehlivan, Akdeniz Bölge ve 
Garnizon Komutanı Tuğamiral 
Murat Fırat ve Büyükşehir Be-
lediye Başkanı Vahap Seçer, 
kamu kurumları  tarafından 
Atatürk Anıtına çelenk sunuldu.  
Saatler dokuzu beş geçe si-
ren sesleriyle saygı duruşunda 
bulunulmasının akabinde Ak-
deniz Bölge ve Garnizon Ko-
mutanlığı Bandosu eşliğinde 
İstiklâl Marşımız okundu, şan-

lı Bayrağımız göndere çekildi 
ve sonrasında yarıya indirildi.  
Atatürk Anıtı’na çelenklerin 
sunulmasının ardından Anma 
Programı, Mersin Kültür Merkezi 
Salonunda devam etti.
Saygı duruşunda bulunulma-
sı ve Nevit Kodallı Güzel Sa-
natlar Lisesi Çok Sesli Öğrenci 
Korosuyla birlikte İstiklal Mar-
şımızın okunması ile başlayan 
programda Nevit Kodallı Güzel 
Sanatlar Lisesi öğrencileri tara-
fından “10 Kasım Oratoryosu” 
sahnelendi. Mersin Büyükşehir 
Belediyesi Türk Müziği Orkest-
rası sanatçıları tarafından ser-
gilenen “Atatürk’ün Sevdiği 
Şarkılar” temalı dinletinin ar-
dından, Mersin Devlet Opera 

ve Balesi ile Çocuk Korosunun 
sergilediği “Atatürk Aramızda” 
isimli dinletisinden sonra Nevit 
Kodallı Güzel Sanatlar Lisesi 
öğrencileri tarafından hazırla-
nan resim sergisi ziyaret edildi.  
Düzenlenen Anma Töreni’ne Vali 
Ali Hamza Pehlivan ile birlikte 
Mersin Milletvekili Ali Kıratlı, 
Akdeniz Bölge ve Garnizon Ko-
mutanı Tuğamiral Murat Fırat, 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Vahap Seçer, Üniversite Rek-
törleri, mülkî ve askeri erkân, 
kurum müdürleri, siyasi parti ile 
STK temsilcileri, Şehit aileleri-
miz, Gazilerimiz, öğrencilerimiz 
ve çok sayıda vatandaşımız ka-
tıldı.

GAZİ MUSTAFA KEMAL ATATÜRK, EBEDİYETE İRTİHALİNİN 
85. YILINDA DÜZENLENEN TÖRENLERLE ANILDI

Sivas Gazeteciler Cemiyeti’nin ev 
sahipliğinde düzenlenen Türkiye 
Gazeteciler Federasyonu 5.Anado-
lu buluşmaları Sivas’ta gerçekleşti. 
Anadolu buluşmalarına  Türkiye’nin 
dört bir yanından, KKTC ve Azerbay-
can’dan 100’ün üzerinde gazeteci ka-
tılırken Mersin adına Mersin Gazete-
ciler Cemiyeti Başkanı Rüstem Kaya 
Tepe ve Başkan Vekili Ali Ekber Şen 
katıldılar. 

PROGRAM SİVAS VALİLİĞİ VE 
BELEDİYEYE ZİYARETLE BAŞLADI

Protokol ziyaretleri ile başlayan prog-
ramda ilk olarak TGF heyeti Sivas Va-
liliğini ziyaret etti. Vali Vekili İhsan 
Maskar “Türkiye’nin dört bir yanından 
gelen gazetecileri bu anlamlı günde 
ağırlamaktan son derece mutlu olduk-
larını” dile getirdi. TGF heyeti daha 
sonra ise Sivas belediye başkanı Hilmi 
Bilgin’e bir ziyaret gerçekleştirdi. TGF 
Genel Başkanı Yılmaz Karaca, fede-
rasyon çalışmaları hakkında Başkan 
Bilgin’e bilgi verirken, basına destek-
lerinden dolayı da teşekkür etti. Sivas 
belediye başkanı Hilmi Bilgin de yap-
tığı konuşmada, basının önemine vur-
gu yaptı ve “Ortak gayemiz şehrimize 
ülkemize hizmet etmek.Basınla uyum 
içinde çalışıyoruz. Cumhuriyet’in te-

mellerinin atıldığı şehirde Cumhuriye-
tin 100’üncü yılında sizi ağırlamaktan 
mutluluk duyuyoruz” dedi. 

TGF HEYETİNDEN CUMHURİYET 
ÜNİVERSİTESİ İLE BİLİM VE 

TEKNOLOJİ ÜNİVERSİTESİNE 
ZİYARET 

Türkiye Gazeteciler Federasyonu’nun 
5. Anadolu Buluşmaları programı 
dolayısıyla Sivas’a gelen TGF heyeti 
protokol ziyaretleri kapsamında Sivas 
Cumhuriyet Üniversitesini  ziyaret etti. 

Sivas Cumhuriyet Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Alim Yıldız, “Şehrimizin tanı-
tımı açısından çok önemli bir prog-
ram, kutluyorum. Üniversitemiz Cum-
huriyet adını taşıyan Türkiye’deki tek 
üniversite ve 50.yılı. 53 bin öğrencimiz 
eğitim görüyor. Üniversitemizin ve 
şehrimizin tanıtımına katkı sağlayan 
Sivas Gazeteciler Cemiyeti başkanı 
Hakan Sezerer ve yönetimine teşekkür 
ediyorum” dedi. Program kapsamın-
da Sivas Cumhuriyet Üniversitesi’nde 
Türk Dünyası Belgesel Film Gösterimi 

de gerçekleştirildi. TGF heyeti daha 
sonra Bilim ve Teknoloji Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Mehmet Kul’u ziyaret 
ederek federasyon çalışmaları hak-
kında bilgi verdi. Prof.Dr. Mehmet Kul 
da, üniversite çalışmaları hakkında 
bilgi vererek, “2019’da kurulan üni-
versitemiz özellikle Savunma Sanayi 
ve tarımsal alanlarsa  ihtisaslaşmış ve 
önemli projeler gerçekleştirmektedir” 
dedi.Konuşmaların ardından Rektör 
Mehmet Kul, TGF heyetine üniversiteyi 
gezdirerek yapılan çalışmaları anlattı.

TGF ANADOLU BULUŞMALARI 
SİVAS’TA GERÇEKLEŞTİ 

Mersin’de tiyatro Mersin’de tiyatro 
izlemeyen çocuk izlemeyen çocuk 
kalmayacakkalmayacak

Çocukların daha kültürlü ve bilinçli yetişmesi 
için birbirinden önemli çalışmalara imza atan 
Mersin Büyükşehir Belediyesi, Mersin’de yaşa-
yan her çocuğun tiyatro ile tanışmasını sağla-
mak için yeni bir projeyi hayata geçirdi. 6’da

“Akdeniz’e 5 yıldır 
ektiğimi, 2024 yılı mart 
ayında biçmek istiyorum”
Melemez (Bağcılar İhsaniye) Mahallesi’nde gerçek-
leşen organik ıspanak, gambilya ve şevketi bostan 
bitkilerinin toprakla buluşturulduğu ekime katılan 
Başkan Gültak; 2024 yılı Mart ayı yerel seçimlerini 
işaret ederek, “Karşınızda vaatlerini yerine getiren 
ve projelerini gerçekleştiren bir belediye başkanı 
duruyor. Sizler ektiniz biçtiniz. Ben de Akdeniz’e 5 
yıldır ektiğimi, Mart ayında biçmek istiyorum” söz-
leriyle destek istedi.  3’te

Toroslar’ın Kültür ve Taziye Evi’ne 

Görkemli Açılış
Mersin’in merkez ilçe Toroslar Belediye Başkanı At-
sız Afşın Yılmaz’ın seçim vaatleri arasında yer alan 
Kültür ve Taziye Evi Projesi, düzenlenen törenle 
hizmete girdi. Mevlana Mahallesi’nde, Toroslar Be-
lediyesine ait arsa üzerinde hayırsever Oynar aile-
sinin katkılarıyla yapımı tamamlanan “Toroslar Be-
lediyesi Selahattin Oynar Kültür ve Taziye Evi’nin” 
açılışı binlerce kişinin katılımıyla gerçekleşti. Açı-
lışa ünlü fenomen Tıvorlu İsmail de renk kattı. 4’te

Gazetecilerin can güvenliği sağlanmalı! Türkiye 
Gazeteciler Federasyonu ve Basın Vakfı Yöne-
tim Kurulu, 38 gazetecinin Gazze’de görevlerini 
yaparken öldürüldüğünü, Birleşmiş Milletler ve 
Dünya kamuoyuna gazetecilerin can güvenliği-
nin sağlanması konusunda çağrıda bulundu.  TGF 
ve Basın Vakfı yönetimi Sivas’ta toplandı. TGF ve 
Basın Vakfı Genel Başkanı Yılmaz Karaca, 7 Ekim 
2023’ten bu yana İsrail’in Gazze’ye yönelik ağır 
saldırılarında 38 gazetecinin hayatını kaybettiği-
ni belirterek, çocuk, kadın, yaşlı, gazeteci, sağlık 
çalışanı denmeksizin insanların katledildiği, insan 
hakları ihlallerinin zirve yaptığı, basın özgürlüğü-
nün ve haber alma hakkının görmezden gelindiği, 
engellendiği, hatta görevini yapan gazetecilerin 
öldürüldüğü bu sürecin kabul edilemez olduğunu 
vurguladı.  Genel Başkan Yılmaz Karaca, gazeteci-
lerin her koşulda görevlerinin yapmalarının engel-
lenmemesi ve can güvenliklerinin sağlanmasının 
zorunlu olduğunu belirterek, “Gazetecilerin özgür-
lüğünün yanı sıra daha da önemlisi can güvenliğin 
sağlanması gerekmektedir. 

Tgf Ve Basın Vakfı’ndan 
Gazze’deki Gazeteciler İçin 
Dünya Kamuoyuna Çağrı

Akademi Derneği ve Mersin Gazete-
ciler Cemiyeti (MGC) işbirliği ile Ata-
türk’ü anma etkinliği düzenlendi.

Atatürk Anıtı’na çelenk sunumuyla başladı
Mersin’de 24 Kasım Öğretmenler Günü kutlamaları, 



Mersin’de, bazı-
ları çeşitli keşif 
hikayeleriyle or-

taya çıkarılan mağaralar, 
ziyaretçilerine tarih, sağ-
lık, spor, inanç ve turizm 
yönünden mistik yolculuk 
yaşama fırsatı sunuyor.
Mersin’deki mağaraların 
keşif hikayeleri, ilginç 
yapıları ve turizme katkı-
ları ele alındı. Birbirinden 

farklı gizemli hikayeleriy-
le dikkati çeken mağara-
lar, bölgenin ev sahipliği 
yaptığı medeniyetlerin 
izlerini ortaya çıkıyor. 
Doğu Akdeniz’de 321 ki-
lometrelik uzunluğuyla 
Türkiye’nin en uzun sahil 
şeridine sahip Mersin’de, 
kentin bir ucundan diğer 
ucuna uzanan mağaralar, 
yılın her döneminde yerli 
ve yabancı turistleri ağır-

lıyor.
BUZUL 

DÖNEMİ’NE 
YOLCULUK: 
GİLİNDİRE 
MAĞARASI

Aydıncık ilçesinde, 
1999’da hayvanlarını ot-
latan çobanın, bir kirpiyi 
takip ederken keşfettiği 
Gilindire Mağarası, çok 
sayıda ilginç figürlü sar-
kıt, dikit ve sütunun yanı 
sıra mağara incisi, bayrak 
traverten ve duş başlığı 
gibi oluşumları barındı-
rıyor. 
Dördüncü zaman (kuva-
terner) başındaki son ik-
lim değişikliğiyle buzul 
sonrası döneme geçişte 
oluştuğu anlaşılan ma-
ğaranın, son kısmı sular 
altında bulunuyor. Mağa-
radaki sarkıt ve dikitlerin, 
su altında kalmasından 
dolayı atmosferik deği-
şimlerden etkilenmeden 
günümüze kadar ulaştığı 
belirlendi. Denizden 45 
metre yüksek yamaç-
ta olan, 555 metre yatay 
uzunluğa ve 46 metre 
derinliğe sahip mağarada 
dev boyutlara ulaşan ve 
her biri görsel şölen su-
nan damla taşlar, ana ga-
leriyi çok sayıda salon ve 
odaya ayırıyor. 
Mağaraya giren ziyaret-
çiler, çok sayıda ilginç 
figürlü sarkıt, dikit ve 
sütunun yanı sıra mağara 
incisi, bayrak traverten ve 
duş başlığı gibi oluşumla-
rı inceleyebiliyor.
Yaklaşık 46 metre derin-
liğinde su bulunan Gilin-
dire, bu özelliği nedeniyle 
halk arasında “Aynalıgöl” 
olarak da anılıyor. Gölün 
su kotunun eksi 47 metre 

seviyesinde bulunması, 
mağaranın deniz seviye-
sinin altında da devam 
ettiğini gösteriyor.
Buzul Dönemi’ne ilişkin 
hidrolojik ve atmosferik 
verileri içerisinde saklı 
tuttuğu tespit edilen ma-
ğara, bu özelliğiyle Doğu 
Avrupa, Orta Doğu ve 
Balkanları kapsayacak 
şekilde Doğu Akdeniz’de 
bulunan tek kayıt noktası 
olarak kabul ediliyor. 
Mağarayı gezmek isteyen 
ziyaretçiler, Aydıncık ilçe 
merkezine 4 kilometre 
mesafede Mersin-Antal-
ya kara yolundan deniz 
tarafına saparak bölgeye 
ulaşabiliyor.

“KUTSAL 
UYKU”NUN 
HİKAYESİ: 

ASHAB-I KEHF 
MAĞARASI

Milattan Sonra 2. yüzyıl 
başlarında putlara tap-
mayı reddeden 7 gencin 
sığınarak 309 yıl uyu-
dukları rivayet edilen 
Tarsus ilçesindeki Asha-
b-ı Kehf Mağarası, inanç 
turizminde öne çıkıyor. 
Kur’an-ı Kerim’de Kehf 
Suresi’nde bahsi geçen ve 
“Yedi Uyurlar Mağarası” 
olarak bilinen mağaranın 
tam nerede bulunduğuyla 
ilgili kesin bilgi bulun-
muyor. Dünyanın çeşit-
li kentleri ile Mersin’in 
Tarsus ve Kahramanma-
raş’ın Afşin ilçelerinde de 
Ashab-ı Kehf’e atfedilen 
mağaralar yer alıyor.
Hristiyan ve Müslüman-
lar tarafından kutsal 
sayılan Tarsus’taki ma-
ğara, diğer semavi din-
lerin kitaplarında da yer 
almasıyla kendini özel 

kılıyor. Gizemli hikayesi 
ve “mistik” yapısıyla zi-
yaretçilerin ilgisini çeken 
Ashab-ı Kehf, dua edip, 
dilek tutmak isteyenler-
le dolup taşıyor. Mağara, 
özellikle ramazan ayında 
kutsal yerleri ziyaret ede-
rek değerlendirmek iste-

yen ziyaretçilerle dolup 
taşıyor.

DUVARLARINDAN 
AKAN SUYUN 

“ŞİFASINA” 
İNANILIYOR: 

ASTIM MAĞARASI
Silifke ilçesinde yerin 

15 metre altındaki Astım 
Mağarası’nın, duvarlar-
dan akan suyun “kut-
sal” olduğuna ve astım 
hastalarına iyi geldiğine 
inanılıyor. Narlıkuyu Ma-
hallesi’ndeki mağara, bu 
yönüyle çeşitli kentlerden 
astım hastalarını ken-

dine çekiyor. Birbiriyle 
bağlantılı toplam uzun-
luğu 200 metreyi bulan 
galerileri, ilginç şekilli 
sarkıtları ve dikitleriyle 
dikkati çeken mağara, fo-
toğraf meraklılarının da 
ilgi gösterdiği mekanlar 
arasında yer alıyor.
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Başlı başına hayatıydı ya şiir, hastalık da 
vardı yaşamında çokça. Bir de Muzaffer 
Tayyip Uslu; şiirce, kardeşçe, arkadaşça, 
dostça; paylaştıkça.
3 Ağustos 1920’de, Devrek’te, Mehmet 
Emin Bey’den olur, Fikriye Hanım’dan 
doğar Rüştü Onur. Yakın arkadaşı, dostu, 
yoldaşı, bir anlamda kaderdaşı Muzaffer 
Tayyip Uslu; Zonguldak Mehmet Çelikel 
Lisesi’nden Edebiyat öğretmeni, Behçet 
Necatigil ile tanışmasına vesile olur ve 
Zonguldak Merkez’de, Hayri’nin kahve-
sinde tanışırlar.

Salâh Birsel, Necati Cumalı, Oktay Rifat, 
Melih Cevdet Anday ve Samim Kocagöz 
ile hem şiir hem de mektup arkadaşıydı-
lar. Dedim ya: Sadece 22 yıllık yaşamın-
da, şiir ve ana - baba ayrı kardeşi Muzaf-
fer Tayyip Uslu vardı hayatında hep. Bir 
de, o kısacık hayatında Mediha’ya olan 
kocaman aşkı. Ve yürek yakan mektupla-

rı. Çok kısa süren bir mutluluk. Ve acı...
Garip şiirinin önemli temsilcilerindendir. 
Turgut Uyar şöyle der Rüştü Onur ve Mu-
zaffer Tayyip Uslu için: Rüştü Onur, görü-
nüşte daha alçakgönüllü, daha çekingen-
dir. Belki de bu çekingenlik, şair olarak 
kendine güvenin, yaptığına inanmanın 
rahatlığından gelmektedir. Ama Muzaf-
fer Tayyib Uslu da, Rüştü Onur da; daha 
çok dünyayı tanımanın, dünyayı tatmanın 
şaşkınlığı ve sevinci içindedirler. Çok şiir 
okumuşlardır, okumaktadırlar; sağlam 
sezgileri vardır. Yaşamayı severler. Deli-
kanlılıklarının, şiiri delikanlıca sevmenin 
bütün tatları ve acemilikleri vardır şiirle-
rinde. İddiaları yoktur. Şiir okumanın ve 
dünyayı şiirden sevmenin verdiği rahat-
lıkla, kendilerini etkileyen her konuyu şiir 
haline getirirler. Tutsun tutmasın… Şiir-
leri; bir bakıma, alışılmış ölçüleriyle şiir 
değil bir çeşit hatıra defteri niteliğindedir. 
Aslında bütün tatları da buradan gelir.

Rüştü Onur ki, tüm hayatı şiirdir. Orhan 
Veli ve arkadaşlarının başlattığı Garip 
akımının şiirlerini benimsemiştir. O tarz 
şiirler yazmak ve hayata hep iyimser bak-
mak inadındadır ama hastalık bir türlü 
yakasını bırakmaz. 

Zonguldak’ta küçük memurluklar yapar, 
liseyi hastalığı yüzünden bitiremez. İs-
tanbul’a tedavi amaçlı gelip gittiğinde, 
Anafartalar vapurunda Mediha Sessiz’le 
tanışır. Mektuplaşırlar.

“Sevgili Mediha, bugün Cuma. Yataktan 
henüz kalktım. Ve bu satırları karalıyo-
rum. Ne yapacağımı bilmiyorum. Başu-
cumda senin getirdiğin iki demet gül ayrı 
ayrı bardakta duruyor. Bu güller ne güzel 
kokuyor bilsen Mediha. Odamın kapısın-
dan bir adım içeri giren herkes hemen bu 
güzel güllerin kokusundan bahsediyor. 
Baygın bir gül kokusu odamın havasını 
doldurmuş. Sanki ben de aynı kokuyla 
iliklerime kadar dolu gibiyim. Dün ak-
şam bizim hemşire söyledi. “Bu oda ne 
güzel kokuyor Rüştü!” dedi, “Yeni bir ko-
lonya mı sürdün?” Hayır hemşire hanım, 
dedim. “Güllerim kokuyor. Odada benim 
ruhumun kokusu var da ondan.” Epey gü-
lüştük. Şimdi yanımda sen yoksan da ko-
kun var. Bu da yeter bana.”

Birbirlerini severler, nişanlanırlar, evle-
nirler. Birkaç ay mutlu olabilirler sadece. 
2 Kasım 1942’de, Mediha’sı karın zarı 
yırtılmasından ölür. 1 ay dayanabilir Rüş-
tü Onur onsuzluğa. Bu dönem içinde yaz-

dığı şiirlerde; acılar, hasretler, yokluklar, 
yoksunluklar vardır çokça. 

Bakmayın kocaman göründüğüne o an, 
evli olduğuna, bu ölüm; küçücük yaşında, 
kocaman yüreğine çok dokundu. Hayatı 
boşladı. Boşladığı o hayat, bir ay daha ya-
şamasına müsaade etti sadece.

O bir ay boyunca mezarlarında da birlikte 
yatacakları kayınpederi Mehmet Ali Ses-
siz’le, Şair Leyla Sokağı’ndaki evde bir-
likte yaşarlar. 2 Aralık 1942’de kayınpe-
deri ile yine kederli bir şekilde içerlerken 
tuvalete gider ve verem illeti onu orada 
ciğerlerinden fazla kan gelecek kadar et-
kili bir öksürük krizine sokar. Kayınpe-
deri tuvaletin kapısını açtığında Rüştü 
Onur’un cansız bedenini bulur. 

Ciğerlerinden fazla kan gelmesi nedeniy-
le, şiirle ve aşkla ve acıyla atan kalbi du-
rur ve boğularak ölür Rüştü Onur. Geride; 
acı, şiir ve aşk dolu ve kirletilmemiş bir 
yaşam bırakarak.

“Ben ölsem be anacığım!
Nem var ki sana kalacak.
Ceketimi kasap alacak,
Pardösömü bakkal

Borcuma mahsuben…

Ya aşklarım,
Ya şiirlerim ne olacak?
Ya sen, ele güne karşı
Nasıl bakacaksın insan yüzüne?
Hülasa anacığım!
Ne ambarda darım
Ne evde karım var.
Çıplak doğurdun beni,
Çıplak gideceğim...»

Bu kadar acılar, yokluklar, yoksunluklar 
içinde; yazdıkça rahatlayan, yazmayı hiç 
bırakmayan, bir göz kırpıp bize - sonsuz-
luğa uzanan - kelebek ömürlü bir şair, bir 
Rüştü Onur geçti bu dünyadan. 

Halen Ortaköy Mezarlığı’nda; kendi deyi-
miyle, “Boğazın lacivert sularına bakan” 
bir sırtta, eşi Mediha ile yan yana yatmak-
ta.

Sadece 22 yıllık yaşamını anlatırken “Biz 
her gün sıtma geçiriyoruz, şiir sıtması!” 
diyecek kadar şiire sevdalı, bir köy öğ-
retmeninin oğlu Rüştü Onur. Şu ‘Garip’ 
dünyadan. Saygıyla…

MERSİN’İN MAĞARALARI MERSİN’İN MAĞARALARI 
TURİZME KATKI SAĞLIYORTURİZME KATKI SAĞLIYOR

Rüştü Onur
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Akdeniz Renkli Eller Kadın Gi-
rişimi Üretimi ve İşletme Koo-
peratifi ile İl Tarım Müdürlüğü 
işbirliğiyle “Akdeniz’de Kadınlar 
Organik Yeşillik Üretiyor Proje-
si” kapsamında gerçekleşen gam-
bilya, organik ıspanak ve şevketi 
bostan bitkilerinin ekimi yapıl-
dı. Bağcılar İhsaniye (Melemez) 
Mahallesi’nde 3 buçuk dönümlük 
alanda gerçekleşen organik ıspa-
nak, gambilya ve şevketi bostan 
ekiminin hasadından elde edile-
cek ürünlerin satışından sağlana-
cak gelir, kooperatif üyesi kadın-
lara ulaştırılacak. 
Sivil toplum kuruluşu temsilcile-
ri, bürokratlar, mahalle muhtar-
ları ve kadınların katıldığı ekim 
öncesi, proje hakkında bilgi ve-
ren İhsaniye Mahalle Muhtarı ve 
Renkli Eller Kadın Girişimi Üre-
timi Kooperatifi Başkanı Zehra 
Yılmaz; “Akdeniz Belediye Baş-
kanımız Sayın Mustafa Gültak’ın 
desteğiyle kurduğumuz koopera-
tifimiz ve İl Tarım Müdürlüğü-
müz tarafından organik ıspanak, 
gambilya ve şevketi bostan ekimi-
miz olacak. Köydeki ve şehirdeki 
kadınlarımızı kooperatifi çatısı 
altında toplayıp onların hem ev, 
hem kent hem de ülke ekonomisi-
ne ciddi katkı sunmalarını sağlı-
yoruz. Gültak Başkanımızın sağ-
ladığı Kadın Emeği Diyarı’nda da 
kadınlarımız, yapmış oldukları 
reçelleri, el emeği ürünleri, sıkma 
ve börekleri satarak aile bütçeleri-
ne büyük katkı sağlıyor. Projeleri-
miz başarıyla sürüyor. Bize katkı 
veren Başkanımız Sayın Gültak’a 
çok teşekkür ediyorum” dedi.

KARADAĞ; “GÜVENLİ VE 
SAĞLIKLI GIDA ANAYASAL 

BİR HAKTIR”
Mersin İl Tarım ve Orman Müdü-
rü Erdem Karadağ ise konuşma-
sında, “Bakanlığımızın organik 
tarımı geliştirme ve yaygınlaş-
tırma programı kapsamında biz 
de Akdeniz’de Kadınlar Organik 
Yeşillik Üretiyor’ projesiyle bir 
takım etkinlikler yaptık. Akdeniz 
ilçemize bağlı İhsaniye Mahalle-
mizde de tohumlarımızı toprakla 
buluşturup projemizi taçlandı-
racağız. Bütçesi kısıtlı olsa da 
karşılığının çok büyük olacağını 
düşündüğümüz bir proje. Şöyle 
ki, her insanın güvenli gıda yeme 
hakkı var ve bu anayasal bir hak-

tır. Dolayısıyla ürettiğimiz ürün-
lerin bu mevzuat çerçevesinde 
olması mecburidir” diye konuştu.
Akdeniz Belediye Başkanı Mus-
tafa Gültak da ekim öncesi yap-
tığı konuşmada, Akdenizli ka-
dınların bir hayali olan kadın 
kooperatiflerinin kuruluş sürecini 
ve bu süreçte verdikleri destek ve 
hibeleri anlattı. “Tabi zamanla bu 
iş büyüdü” diyen Başkan Gültak, 
“Belediyemizin yan tarafında, 
çok kalabalık bir caddede, Ka-
dın Emeği Diyarı adıyla güzel bir 
dükkân sahibi olmalarını sağla-
dık. Kadınlar üretiyor ve orada 
satıyor, para kazanıyor. Ulusal 
çaptaki internet sistemleri üzerin-
den ve sunduğumuz mekânda çok 
ciddi satışlar yapıyorlar” şeklinde 
konuştu.
Kadınlar için farklı mahallelerde 
kültür ve sanat evleri açtıklarını 
ve farklı mesleki kurslar verdik-
lerini ve kadınları farklı şehir-
lerde gezilere günübirlik gezilere 
gönderdiklerini kaydeden Başkan 
Gültak; “Akdenizli kadınlar artık 
mutlu. Nitekim anketlerde de bu 
durumu görüyorum. Kadınlara 
teşekkür ediyorum. Türkiye’de 
kadınlardan en yüksek oyu alan 
belediye başkanı olacağım bu gi-
dişle; onu görüyorum anketlerde. 
Kadınlar, yüzde 70’in üzerinde 
oy veriyor bana. Gençler de bir o 
kadar bizi seviyor. Niye? Sen bu 
kadar kültür ve sanat evi açar, etüt 
merkezi açıp gençlere de istihdam 
ve eğitimde fırsat eşitliği sağlar-
san, o gün geldiğinde tercihleri 
de senden yana olur. Çünkü biz 
hiçbir ayırım yapmadan insan-
ları seviyor ve değer veriyoruz. 
Kadınlara, üreticiye, köylümüze 
değer veriyoruz. Tabi sizler Ak-
deniz’de 5 yıl boyunca ektiniz, 
biçtiniz. Artık sıra bende... Ben 
de çok ektim, 2024 yılı Mart ayın-
da da ektiğimi biçmek istiyorum. 
Çünkü karşınızda söylediklerini 
yapan, vaatlerini gerçekleştiren 
bir siyasetçi duruyor” ifadelerini 
kullandı.
Konuşmaların ardından, Mele-
mez Mahallesi’nde toplamda 3 
dönüm büyüklüğündeki verimli 
tarım toprağına organik mayda-
noz, bir baklagil bitkisi olan gam-
bilya ile şevketi bostan bitkisinin 
tohumları atıldı. 

“AKDENİZ’E 5 YILDIR 
EKTİĞİMİ, 2024 

YILI MART AYINDA 
BİÇMEK İSTİYORUM”
Melemez (Bağcılar İhsaniye) Mahallesi’nde gerçekleşen organik 
ıspanak, gambilya ve şevketi bostan bitkilerinin toprakla buluşturulduğu 
ekime katılan Başkan Gültak; 2024 yılı Mart ayı yerel seçimlerini 
işaret ederek, “Karşınızda vaatlerini yerine getiren ve projelerini 
gerçekleştiren bir belediye başkanı duruyor. Sizler ektiniz biçtiniz. 
Ben de Akdeniz’e 5 yıldır ektiğimi, Mart ayında biçmek istiyorum” 
sözleriyle destek istedi. 

Dezenformasyon 
Yasası 

ne getirdi?

Kamuoyunda “Dezenformasyon 
Yasası” olarak bilinen 7418 sayılı ‘Basın 
Kanunu İle Bazı Kanunlarda Değişiklik 
Yapılmasına Dair Kanun’’, 18 Ekim 2022 
tarih ve 31987 sayılı resmi gazetede 
yayınlanarak yürürlüğe girmişti.

Bu kanun beraberinde pek çok ilgili 
kanunda düzenlemeye sebep olduğu 
gibi aynı zamanda, gazetelerin yanı sıra 
internet haber sitelerinin de resmi ilan 
yayınlamasının yolunu açtı.

Yasal düzenleme acil bir ihtiyaçtı.
Hükümetin bu konuda yaptığı çalışma 
önemli ve gerekliydi ancak yasal 
düzenlemelerin uygulayıcısı Basın İlan 
Kurumu tarafından çıkarılan yönetmelik, 
sektörü oluşturan kuruluşlar için pek çok 
zorlayıcı şart getirdi.

Basın İlan Kurumu tarafından çıkartılan 
yönetmelik sonrasında getirilen, fikir 
işçisi sayısı, zorunlu trafik, iki yıl 
bekleme süresi, ikamet şartı gibi şartlar  
internet haber sitelerinin sayısını ciddi 
oranda azalttı.

Söz konu yönetmelikle getirilen ve 
sahanın gerçekleriyle bağdaşmayan ağır 
şartlar, her gün yeni mağduriyetlere 
sebep olduğu için kanun ilk çıktığında 
hissedilen olumlu tesir artık kaybolmak 
üzeredir.

Bu ağır şartların iyileştirilmesi için 

Türkiye Gazeteciler Federasyonu başta 
olmak üzere sektör temsilcisi kurumların 
çağrılarına da bu güne kadar Basın 
İlan Kurumu tarafından olumlu cevap 
verilmedi.

Yasanın hazırlık çalışmalarında, 1000 
adedi resmi ilan alan gazetelere ait 
olan, 500 adedi ise münferit yayın 
yapan toplam 1.500 internet haber 
sitesinin potansiyel olarak varlığından 
bahsedilirken, Basın İlan Kurumu 
tarafından çıkartılan yönetmelik 
sonrasında sadece 400 civarı İnternet 
Haber Sitesi resmi ilan almak için 
başvuruda bulunmuştur. Geçiş dönemi 
olan 1 Ekim 2023 tarihi sonrası bu 
sayının yarı yarıya düştüğü hatta 
sahadan edindiğimiz bilgilere göre  
Basın İlan Kurumu'nun  tepkileri azaltma 
adına aslında ağır şartları sağlayan 60 - 

70 internet haber sitesi olmasına rağmen 
sayıyı 200 civarında tuttuğu yönündedir.

Gelinen son noktada bazı internet 
sitelerinin ağır şartları sağlama adına 
sahte trafik hizmeti alma gibi yollara 
başvurduğu ve Basın İlan Kurumu'nun  
analitik sisteminin sahte trafiği tespit 
etmede yetersiz kaldığına yönelik 
duyumlar da yayılmaktadır. Kimseyi 
böyle yanlış işlere yönlendirmeden  
Basın İlan Kurumu ile gazete ve internet 
siteleri arasında muvazaalı uygulamalara 
zorlamayan, sahanın gerçekleri 
ile uyumlu, bilimsel ve rasyonel 
düzenlemeleri içeren yönetmeliğin Basın 
İlan Kurumu  tarafından  değiştirilmesi 
gerekliliği ortaya çıkmıştır.Bu 
değişiklikler  resmi ilan yoluyla internet 
haber sitelerinin gelirlerini ve gazeteci 
istihdamını arttırmaya yönelik olduğu 

kadar gazetecilerin özgürce görevlerini 
yapmalarına imkan sağlayacak şekilde de 
olmalıdır.

Türkiye internetin ve sosyal medyanın en 
yoğun kullanıldığı ülkelerden birisidir ve 
sosyal medya platformları çok büyük bir 
kitleye hitap etmektedir. 

7418 sayılı düzenlemenin iyi niyetli ve 
ortaya çıkması muhtemel mağduriyetleri 
önlemeye yönelik olduğu açıktır. 
Bununla birlikte, düzenlemeye dair 
eleştiri getirenlerin kaygılarının haksız 
olduğu da söylenemez. 

Yönetmelikte yapılacak düzenleme 
ile tüm kuşkuların giderileceği ve 
internet haber sitelerinin gelişimi ile 
kullanıcıların haber alma hakkının 
korunacağı ve ülke demokrasisine katkı 
sağlayacağına olan inancımız tamdır.
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Mersin’in merkez ilçe Toros-
lar Belediye Başkanı Atsız 
Afşın Yılmaz’ın seçim vaat-
leri arasında yer alan Kültür 
ve Taziye Evi Projesi, düzen-
lenen törenle hizmete girdi.
Mevlana Mahallesi’nde, To-
roslar Belediyesine ait arsa 
üzerinde hayırsever Oynar 
ailesinin katkılarıyla yapımı 
tamamlanan “Toroslar Bele-
diyesi Selahattin Oynar Kül-
tür ve Taziye Evi’nin” açılışı 
binlerce kişinin katılımıyla 
gerçekleşti. Açılışa ünlü fe-
nomen Tıvorlu İsmail de renk 
kattı. Hemşehrilerinin yoğun 
sevgisi ve ilgisiyle karşılanan 
Başkan Yılmaz, Kültür ve Ta-
ziye Evi’nin hayırlı olmasını 
dileyerek; “Allah’a çok şükür 
ki biz güçlü bir toplumuz. İn-
şallah hep beraber daha güzel 

ve daha parlak günlere emin 
adımlarla yürüyeceğiz” dedi. 
Açılış törenine; Merhum Se-
lahattin Oynar’ın evlatları 
Hüseyin Oynar, Mehmet Can 
Oynar ve akrabaları,  MHP 
Mersin İl Başkan Yardımcı-
sı Salih Bayraktar, Toroslar 
İlçe Başkanı Osman Mete 
Yıldız, AK Parti Toroslar İlçe 
Başkanı Ferdi Çokkeser, AK 
Parti Toroslar Gençlik Kolla-
rı Başkanı Necdet Yeni, Ülkü 
Ocakları Mersin İl Başka-
nı Emre Celal Gül, Toroslar 
Ülkü Ocakları Başkanı Yu-
nus Emre Tugay, İl-İlçe Teş-
kilat Yöneticileri, Toroslar 

Gençlik ve Spor İlçe Müdürü 
Mehmet Özdemir, TÜRKAV 
Şube Başkanı Oğuzhan Yıl-
dız, Sivil Toplum Kuruluşla-
rının temsilcileri, Hemşehri 
Derneklerinin Başkanları, 
Belediye Meclis Üyeleri ve  
mahalle muhtarları ile binler-
ce vatandaş katıldı. 

MAHALLE MUHTARI YIL-
DIRAK; “BAŞKANIMIZA 
VE OYNAR AİLESİNE TE-

ŞEKKÜR EDERİZ”
Mevlana Mahallesi Muhtarı 
Murat Yıldırak, mahallele-
rinin ihtiyacı olan Kültür ve 
Taziye Evi’nin hayata geçiril-
mesine katkı sunan Toroslar 
Belediye Başkanı Atsız Afşın 
Yılmaz’a ve Oynar ailesine 
teşekkür ederek; “Bir ma-
halle muhtarı olarak, mahal-

le sakinlerimiz ile bununun 
gururunun yaşıyoruz. Allah 
hayrı geçenlerden, vesile 
olanlardan razı olsun. Mev-
lana Mahallemize ve Torosla-
rımıza hayırlı uğurlu olsun” 
ifadelerini kullandı.
 

HAYIRSEVER İŞ İNSANI 
HÜSEYİN OYNAR; 

“BAŞKANIMIZDAN 
ALLAH RAZI OLSUN” 

27 Kasım 2021 tarihinde rah-
metli olan babaları merhum 
Selahattin Oynar’ın anısına 
Toroslar Belediyesi ile bir-
likte inşa ettikleri “Selahat-
tin Oynar Kültür ve Taziye 

Evi’nin” ilçeye hayırlı olma-
sını dileyerek; “Burayı ya-
parken bize destek olan To-
roslar Belediye Başkanımız 
Sayın Atsız Afşın Yılmaz’a 
ve ekibine teşekkür ediyoruz. 
Taziyeler, bizim en duygu-
sal zamandaki ihtiyacımız. 

Kültür ve Taziye Evi’nin ya-
pımına vesile olduk. Allah 
hepimizden razı olsun” diye 
konuştu.
 

BAŞKAN YILMAZ; 
“DAYANIŞMAYLA 

ORTAYA BİR GÜZELLİK 
ÇIKTI”

Coşkulu kalabalığın alkış-
ları eşliğinde konuşmasına 
başlayan Toroslar Belediye 
Başkanı Atsız Afşın Yılmaz 
ise açılış törenine katılan tüm 
hemşehrilerine teşekkür etti.
Mevlana Mahallesi’nde ha-
yata geçirdikleri Kültür ve 
Taziye Evi projesinin yapım 

aşamasından bahseden Baş-
kan Yılmaz; “Kıymetli Oy-
nar ailesi ile  bir araya geldi-
ğimiz ilk günü hatırlıyorum. 
O günden bugüne gözlerinde 
hep heyecan gördük. Zaman 
zaman inşaat çalışmalarını 
inceledik, eksikleri tamamla-
dık. Bu projeyi büyük şevkle, 
heyecanla ve istekle yaptılar.  
Oynar ailesine teşekkür edi-
yoruz. Başkan Yardımcıları-
mız, belediye çalışanlarımız 
da ellerinden gelen çabayı 
gösterdi. Manevi desteklerini 
esirgemeyen Cami imamıza, 
kıymetli cematımıza ve ma-
halle sakinlerimize de teşek-
kür ediyorum” dedi. “Acılar 
paylaşıldıkça azalır” diyen 
Başkan Yılmaz; “Dar zaman-
da, zor zamanda bir araya 
gelmenin, acıları paylaşma-
nın dinimizde ve örfümüzde 
büyük bir yeri var. Taziye 
Evi’nin bizler için ne kadar 
önemli olduğunu biliyoruz. 
Bu ihtiyaca yönelik Belediye-
mizin arsasına Oynar ailesi 
tarafından Kültür ve Taziye 
Evi inşa edildi. Bir güzellik 
ortaya çıktı. Mahallemiz ile 
daha çok iç içe olduk. Bu bir-
lik ve beraberlikle nelere ula-
şabileceğimizi gösteriyoruz” 
şeklinde konuştu.
 

“BİR VE BERABER 
OLMAYAN 

TOPLUMLARIN BAŞINA 
NE GELDİĞİNE HEP 
BİRLİKTE ŞAHİDİZ”

Ukrayna ve Filistin’de yaşa-
nan savaşlara dikkat çeken 

Başkan Yılmaz; “Bir tarafa 
bakıyoruz Ukrayna’dan in-
sanların canı yanıyor. Bir ta-
rafta da Filistin’de kadınlar, 
çocuklar zulme uğruyor. 40 
günde 14 bin kişi vefat etti. 
Allah’tan rahmet diliyorum. 
Zulmün sona ermesini dili-
yorum. Bunu gerçekleştire-
cek olan hepimizin birliği ve 
beraberliğidir. Etrafımız ateş 
çemberi. Aralarına nifak gi-
ren, bir ve beraber olamayan 
toplumların başına ne geldi-
ğini görüyoruz. İbret alıyo-
ruz. Allah’a çok şükür ki biz 
güçlü bir toplumuz. İnşallah 
hep beraber daha güzel ve 
daha parlak günlerle emin 
adımlarla yürüyeceğiz. Kül-
tür ve Taziye Evimize ismini 
verdiğimiz merhum Selahat-
tin Oynar’a, tüm misafirle-
rimizin geçmişine Allah’tan 
rahmet diliyorum. Toroslar 
Belediyesi Selahattin Oy-
nar Kültür ve Taziye Evimiz 
hayırlı uğurlu olsun” şeklin-
de konuştu. Konuşmaların 
ardından, Kültür ve Taziye 
Evi dualarla açıldı. Başkan 
Yılmaz, protokol üyeleri ve 
Oynar ailesi ile birlikte tesisi 
gezerek, hemşehrileriyle ve 
çocuklarla sohbet etti. 700 
metrekare alanda inşa edilen, 
kadın ve erkek olmak üzere 2 
ayrı bölümden oluşan Toros-
lar Belediyesi Selahattin Oy-
nar Kültür ve Taziye Evi’n-
de; her bölümün kendine ait 
mutfak, lavabo, abdesthane 
ve mescit bulunmaktadır.

TOROSLAR’IN KÜLTÜR VE TAZİYE EVİ’NE 

GÖRKEMLİ AÇILIŞ

TGF; Doğu Kudüs’te TRT 
Haber’e canlı yayında yapı-
lan saldırıyı şiddetle kını-
yoruz. Türkiye Gazeteciler 
Federasyonu (TGF) Doğu 
Kudüs’te Cuma Namazı sı-
rasında canlı yayında TRT 
Haber ekibine ve Basın öz-
gürlüğüne yapılan saldırıyı 
kınayarak bir açıklama yaptı.
TGF yaptığı açıklamada şu 
görüşlere yer verdi; “Doğu 
Kudüs’te Cuma namazı sıra-

sında Mescid-i Aksa’da canlı 
yayın yapan TRT HABER 
muhabiri Murat Can Öztürk 
ve Kameraman Ahmet Ba-
ğış’a karşı İsrail askerlerinin 
uyguladığı şiddet tüm dün-
yanın gözü önünde Basın 
Özgürlüğüne yapılmış bir 
saldırıdır. Dünyanın haber 
alma özgürlüğüne vurulan 
bu darbe Filistin’de katliam 
ve soykırım yapan İstrail as-
kerlerinin tutumunu bir kez 

daha gözler önüne sermiş-
tir. Terör devleti kimliğiyle 
yapmış olduğu bu soykırım 
neticesinde sessiz kalan tüm 
dünya ülkelerini de buradan 
bir kez daha kınıyor ve bu 
soykırımı durdurmaya davet 
ediyoruz. Başarılı şekilde 
yayın yapan TRT HABER 
muhabiri Murat Can Öztürk 
ve Kameraman Ahmet Ba-
ğış’a da geçmiş olsun dilek-
lerimizi iletiyoruz.”

TGF’DEN KINAMATGF’DEN KINAMA

TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası (ZMO) Mersin Şubesi’nin 10 
Aralık 2023 Pazar günü yapılacak 49. Dönem yönetim kurulu seçimi 
ile ilgili Zir. Müh. Serdar VETEM başkan adaylığını Mersin Gazeteci-
ler Cemiyeti’nde düzenlediği basın toplantısı ile kamuoyuna duyurdu.

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı Adana Bölge Müdürü 
Mustafa Yalınız ve beraberindeki heyet Mersin Gazeteciler Ce-
miyeti’ni ziyaret ederek gazeteciler ile bir araya geldi.

Cumhuriyet Halk Partisi Yenişehir Belediye Başkan aday adayı 
Burhan Tekniker, Mersin Gazeteciler Cemiyetini ziyaret ederek 
kamuoyuna aday adaylığını açıkladı.

Cumhuriyet Halk Partisi Toroslar Belediye Başkanlığı aday adayı 
olan Av.Şerife Arıcı Yıldız Mersin Gazeteciler Cemiyetini ziyaret 
ederek projelerini anlattı.

Mersin Ticaret ve Sanayi 
Odası Yönetim Kurulu Baş-
kanı Hakan Sefa Çakır ve 
Meclis Başkanı Hamit İzol, 

Mersin Gazeteciler Cemiye-
ti’ni ziyaret ederek Cemiyet 
Başkanı Rüstem Kaya Tepe, 
Yönetim Kurulu Üyeleri ve 

basın mensuplarıyla bir araya 
geldi. Gazeteciler ile sohbet 
eden Çakır ve İzol, gelen so-
ruları da cevaplandırdı.
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Bakliyat üretim hacminde geç-
miş yıllara oranla yarı yarıya 
düşüş yaşandığını, net ihracatçı 
konumdan ithalatçı konuma geri-
lediğini söyleyen Mersin Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu başkanı 
Ö. Abdullah Özdemir, “En bü-
yük arzumuz bakliyatta üretimin 
öngörülebilir ve yönetilebilir ol-
masıdır” dedi. Sektörün uyum 
içerisinde çalışmasıyla geçmişte 
olduğu gibi yeniden kendi ken-
dine yeten ve dış ticarette yerli 
ürünlerle net ihracatçı konumda 
olmayı hedeflediklerini belirten 
Özdemir, bakliyatta yerli üretim 
ve ihracatın artmasını temenni 
ettiklerini kaydetti.
FAO istatistiklerine göre son 35 
yılda dünya bakliyat üretiminde 
yüzde 70 artış yaşanırken, Tür-
kiye’de yarı yarıya azalarak 2022 
yılında 1,3 milyon tona gerile-
diğini söyleyen Özdemir, TÜİK 
tahminlerine göre 2023 yılı bak-
liyat üretiminin aynı seviyede ol-
masını beklediklerini ifade etti.
Bu yılın ocak-eylül döneminde 
Türkiye’nin dış ticaret hacminde 
863 bin ton bakliyat ihraç edi-
lirken bunun karşılığında 779 
milyon dolar gelir sağladığına 
söyleyen Başkan Özdemir, mik-
tar olarak 1 milyon 295 bin ton, 
değer olarak 910 milyon dolar 
bakliyat ithalatı gerçekleştiğini 
belirtti.  Özdemir, “Bakliyatta 
hem miktar hem değer olarak net 
ithalatçıyız. Üstelik gerçekleş-
tirdiğimiz ihracatın yüzde 70’i 
kırmızı mercimek ve kuru be-

zelyeye (yüzde 46 kırmızı mer-
cimek, yüzde 24 kuru bezelye) 
dayanıyor. Yani ihracatımız itha-
lata bağımlı. Yeterlilik açısından 
incelendiğinde bakliyatta yüzde 
83’lük oran ile kendi kendimize 
yetemiyoruz. Ürün bazında ba-
kıldığında ülkemiz şu an sade-
ce kuru fasulyede yüzde 107 ile 
kendi kendine yeterli durumda. 
Bu oran nohut için yüzde 96, 
kırmızı mercimekte yüzde 57 ve 
yeşil mercimekte yüzde 51. Üre-
timin geçen yıl ile aynı seviyede 
kalması öngörüldüğünden bu 
tablonun devam etmesi bekleni-
yor” diye konuştu.
Türkiye’de 202 milyon dekarlık 
alanda tarımın işlendiğine ve bu 

alanların 30 milyon dekarının 
nadas alanı olduğuna atıfta bu-
lunan Özdemir, “Tarım Bakan-
lığı’nın açıklamasına göre ülke-
mizde 20 milyon dekar atıl alan 
var. Kuru baklagiller toprağı 
besleyici ve verimi artırıcı özel-
likleri ile bu alanlar için idealdir. 
Nadas alanları ve atıl arazilerin 
beşte biri dahi bakliyat üretimi-
ne yönlendirilirse bakliyatta arz 
açığı kalmayacaktır” dedi. Öz-
demir ayrıca uygulamada olan 
Havza Bazlı Destekleme Mo-
delinde, Türkiye’deki ilçelerin 
neredeyse tamamının ayrı birer 
havza ilan edildiğinden yakına-
rak, “Nohut 566, kuru fasulye 
381 ve mercimek 266 havzada 

destekleniyor. Yani her bir ürün 
çok farklı bölgelerde ve fazla 
sayıda havzada destekleniyor. 
Dolayısıyla hem işlevine hem de 
amacına hizmet etmiyor. Oysa 
bu modelin amacını ismine uy-
gun şekilde tek kelime ile küme-
lenme olarak açıklanabilir. Ana 
amaç her bir ürünün en verimli 
üretileceği bölgeleri belirlemek 
olmalı ve kümelenme sağlayacak 
şekilde her havzada sınırlı sayıda 
ürün desteklenmeli” ifadelerine 
yer verdi.
“Son 20 yılda tohumluk üretimi-
miz 9 kat, tohum ihracatımız ise 
13 kat arttı” diye konuşan Özde-
mir, özellikle hububatta başarılı 
olduklarını bu tabloyu bakliyata 

da yansıtmak gerektiğini kaydet-
ti. Bakliyat üretiminde arzu edi-
len artışı engelleyen nedenlerden 
birinin verim sorunu olduğunu 
belirten Özdemir, “Son yıllarda 
verim konusunda her ne kadar 
artış olsa da sertifikalı tohum 
kullanımının yaygınlaşması bu 
çıtayı çok daha yukarı taşıya-
caktır. Tarım Bakanlığımızdan 
talebimiz sertifikalı tohum üre-
timi ve kullanımını özendirecek 
mekanizmanın daha da güçlen-
dirilmesidir. Ayrıca baklagiller 
münavebeli ekim için en ideal 
ürünler. 12. Kalkınma Planında 
kuru baklagiller ekiminin mü-
navebeli ekim sistemi kapsamın-
da öncelikli olacağı açıklandı. 
Bu kararın hayata geçirilmesini 
bekliyoruz. Diğer yandan iklim 
değişikliğinin önem kazandığı 
son yıllarda su kısıtlı, kurak, kı-
raç bölgelerde su ihtiyacı birçok 
ürüne kıyasla çok daha az olan 
nohut ve mercimek ekimini mut-
laka teşvik etmeliyiz. Kuraklığa 
uygun, dayanıklı tohum çeşit-
lerinin üretilmesi hususuna da 
önem göstermeliyiz.” dedi.
Bakliyatın içerdiği protein, lif, 
çeşitli vitaminler ve mineraller 
ile diyabetten kalp ve damar ra-
hatsızlıklarına, kanserden obezi-
teye kadar çok çeşitli hastalıklar 
ile mücadelede etkin olduğunu 
ve uzun süre bozulmadan mu-
hafaza edilebildiğine de deği-
nen Özdemir, protein seviyesine 
sahip birçok ürüne kıyasla daha 
ekonomik olduğunu söyledi. 

Mersin Ticaret Borsası Yönetim Kurulu başkanı Ö. Abdullah Özdemir,

BAKLİYATTA TEMENNİMİZ YERLİ BAKLİYATTA TEMENNİMİZ YERLİ 
ÜRETİM VE İHRACATIN ARTMASIÜRETİM VE İHRACATIN ARTMASI

Doğu Akdeniz Savunma Sanayi 
Kümelenmesi Derneği (DAS-
SAD) tarafından Mersin Ticaret 
ve Sanayi Odası’nda (MTSO) 
düzenlenen Mersin Savunma 
Sanayi Değerlendirme ve İşbir-
liği Toplantısı’nda, DASSAD’ın 
hedefinin, Mersin’i savunma 
sanayinde katma değer yaratan, 
yeni milli bir üretim merkezi ha-
line gelmesinde katkı sağlamak 
olduğu belirtildi. Toplantının 
açılışında konuşan MTSO Yöne-
tim Kurulu Başkanı Hakan Sefa 
Çakır, Mersin’in güçlü ve çeşit-
lilik gösteren sanayi yapılanma-
sına sahip olduğunu ve bu gücü 
savunma sanayinde kullanmak 
istediklerini söyledi. İşe önce sa-
vunma sanayine iş yapan Mersin 
firmalarını tespit ederek başla-
dıklarını, ardından Avrupa’nın 
en büyük ikinci savunma sanayi 
kümesi olan SAHA İstanbul ile 
bağlantıya geçip Mersin temsilci-
liğini aldıklarını hatırlatan Çakır, 
“Biri MTSO binamızda, diğeri, 
Mersin-Tarsus OSB’de iki temsil-
cilik ofisi açtık. Tüm bu çalışma-
lar sonrası Saha EXPO ve İDEF 
fuarlarına katılarak savunma, ha-
vacılık ve uzay sanayisine Mer-
sin’in de var olduğunu gösterdik” 
dedi. Bugün Mersin’de savun-
ma sanayine iş yapan 20 firma 
bulunduğunu kaydeden Çakır, 
“Zırhlı araçlardan, zırhlı iş ma-
kinelerine, drone projelerinden, 
askeri araçların yakıt enjeksiyon 
sistem revizyon ve imalatına, 
mühimmat depoları üretiminden, 
cıvata ve özel bağlantı elemanları 
üretimine, yazılımlardan, insan-
sız deniz araçları ve radar yazı-
lımlarına, kalıp, talaşlı imalat 
ve mühendislik hizmetlerinden,  

elektrikli araç üretimine, kurşun 
geçirmez cam üretiminden, ma-
kine parkuru üretimine kadar bir 
çok alanda savunma sanayinde 
varız” diye konuştu. Mersin’in, 
savunma, havacılık ve uzay sana-
yisinde Türkiye’de daha çok ses 
getiren, daha katma değer yara-
tan bir kent olmayı hedeflediğine 
değinen Çakır, “Dört üniversite-
si, iki teknoparkı, sayısız Ar-Ge 
ve yenilik merkeziyle bir bilim ve 
bilgi kentiyiz. Nitelikli iş gücü ve 
dünyaya kolay erişimi ile savun-
ma sanayi yatırımlarının yeni 
yatırım noktası olmaya adayız. 
Mersin olarak savunma sanayin-
de de yeni milli bir üretim merke-
zi olmayı hedefliyoruz” ifadeleri-
ni kullandı. 

ARA ELEMAN SORUNUNA 
ÇÖZÜM ÜRETİLMELİ

“Milli Savunma Bakanlığı em-
riyle kurulmuş bir derneğiz” diye 
konuşan Savunma ve Havacı-
lık Sanayii İmalatçıları Derneği 
(SASAD) Genel Sekreteri Dr. 
Ruşen Kömürcü, sanayici üyeleri 
ile politikacılar arasında ara yüz 
olarak çalıştıklarını söyledi. Te-
mel hedeflerinin Türk Savunma 
Sanayi ekosistemini büyütmek 
olduğunu vurgulayan Kömürcü, 
3 bin şirket ve 80 bin çalışanı 
kapsayan, 15 milyar dolara va-
ran ciro kabiliyetine ulaşmış bir 
büyüklüğe ulaştıklarını belirtti. 
2023 – 2025 yılı Eylem Planları 
hakkında da bilgi veren Kömür-
cü, bu plan içinde üye firmaların 
dijitalleşmesine öncelik verip 
ulusal ve uluslararası tanıtımı 
güçlendirmeyi planladıklarını 
söyledi. İhracat da yaptıklarını, 
Amerika’ya, Birleşik Arap Emir-
likleri’ne dahi ürün gönderdik-
lerini kaydeden Kömürcü, Türk 

Savunma Sanayinin son yıllarda 
ağırlıklı olarak Avrupa’ya doğru 
büyüme içinde olduğunu ifade 
etti. Önceliklerinin sürdürüle-
bilirlik olduğunu da vurgulayan 
Kömürcü, özellikle sektörde ça-
lışan ara eleman bulmakta ya-
şadıkları sıkıntılara değinerek 
sektörde gelişmeyi hedefleyen 
Mersin’i de bu soruna çözüm 
üretmeleri konusuna dikkat çek-
ti. Savunma sanayi alanında olu-
şan kümelenmenin kente büyük 
kazanımlar sağlayacağını dile 
getiren Mersin Tarsus Organi-
ze Sanayi Bölgesi (MTOSB) 
Yönetim Kurulu Başkanı Sabri 
Tekli, “Sanayicilerimiz mutlaka 
bu kümede yer alacaktır. Model 
fabrikamız da sanayicilerimize 
çıktıkları yolda gerekli bilgileri 
aktarmaya başladı. Her türlü des-
teği vermeyi sürdürecektir” dedi. 

“YATIRIMLAR İÇİN 
TEŞVİKLERİN BÖLGEYE 

ULAŞMASINA 
ÇALIŞACAĞIZ”

DASSAD Başkanı ve MTSO 
Meclis Üyesi Hakan Kayacı ise 
Mersin’de savunma sanayini ile-
ri taşımak adına işbirliği, güç 
birliği yaparak kümelendiklerini 
söyledi. MTSO ve MTOSB’nin 
de Mersin’de savunma sanayinin 
gelişmesine ve kümelenme çalış-
masına destek verdiğini kaydeden 
Kayacı, bu sayede daha büyük 
bir sinerji oluşacağına inandığını 
vurguladı. “Kümelenmenin asıl 
amaçlarından biri de yapılacak 
yatırımlarda teşviklerin bölgeye 
ulaşmasını sağlamak” diye ko-
nuşan Kayacı, bu sayede sorun-
ları daha rahat Ankara’ya iletip 
Ankara’da yapılan çalışmalardan 
sektör temsilcilerini haberdar 
edebileceklerini dile getirdi.

Hedef, savunma sanayinde yeni 
milli bir üretim merkezi olmak

Narenciye sezonu yaklaşırken ihracatçılar 
üretimdeki artışa mevcut ihracat pazarlarında 
yapılacak tanıtım ve promosyon faaliyetleriy-
le çözüm bulmayı hedefliyor. Ferhat Gürüz, iç 
pazarda ise tüketimi artırıcı faaliyetler gerçek-
leştireceklerini söyledi.
Bu yıl limon başta olmak üzere tüm narenciye 
ürünlerinde son yılların en yüksek rekoltesi 
bekleniyor. Azalan iç talep nedeniyle ihracatta 
pazar arayışlarını sürdüren ihracatçılar geçen 
yıl yaklaşık 5 milyon ton olan narenciye rekol-
tesinin bu yıl 7.2 milyon ton düzeyinde olma-
sını bekliyor.
Geçen yıl Türkiye geneli toplam limon ihraca-
tının 272 milyon 614 bin dolar olarak gerçek-
leştiğini belirten Akdeniz Yaş Meyve Sebze 
İhracatçıları Birliği Yönetim Kurulu Başkanı 
Ferhat Gürüz, “Eylül 2022-Ağustos 2023 li-
mon ihracatı 285 milyon 343 bin dolar değe-
rinde gerçekleşti. Geçen yıl en fazla limon 
ihracatı yapılan 5 ülke Rusya, Irak, Polonya, 
Romanya ve Ukrayna iken, 2023 yılının ilk 7 
ayı sonunda en fazla limon ihracatı yapılan 5 
ülke Rusya, Irak, Romanya, Ukrayna ve Po-
lonya oldu” dedi.
Üretimdeki artışın mevcut ihracat pazarların-
da yapılacak tanıtım ve promosyon faaliyetle-
riyle ihracat rakamlarının artacağını söyleyen 
Ferhat Gürüz, iç pazarda ise tüketimi artırıcı 
faaliyetlerle bu artışın tüketim rakamlarına da 
yansımasını hedeflediklerini belirtti. İhracat 
pazarlarının çeşitlendirilmesi için yoğun bir 
şekilde faaliyet gösterdiklerine dikkat çeken 
Gürüz, “Bakanlıklar nezdinde görüşmeleri-
miz devam ederken, ürün kalitesini iyileştir-
meye yönelik de çalışmalarımız sürüyor.
Bu konuda en temel çalışmamız Çin’e narenci-
ye ihracatını başlatabilmek. Limon ihracatımı-
zı ciddi oranda artıracak yeni pazarın açılma-
sına yönelik Türkiye ile Çin arasındaki Bitki 
Karantina Protokolü’nün hayata geçirilmesi 
için girişimlerde bulunduk” diye konuştu.

DÜNYA KONJONKTÜRÜ İHRACATA 
YANSIYOR

Mevcut pazarlarda yaşanan sorunların çoğun-
luğunun siyasi eksenli olduğuna atıfta bulunan 
Ferhat Gürüz, ihracat pazarlarında yaşanan 
iktidar değişikliklerinin ve savaşların, Tür-
kiye’nin yaş meyve sebze ihracatını olumsuz 
etkilediğini ifade etti.
Türkiye’de son yıllarda dövizin ve enflasyonun 
yükselişi maliyet hesaplarının tutmamasına 
dolayısıyla belirsizlik ya da zarara sebebiyet 
verdiğine dikkat çeken Gürüz, bu durumun 
mevcut pazarlara ihracatta fiyat belirlemede 
zorluk yarattığını belirtti. Gürüz, “Mevcut pa-
zarlarda yaşanan başlıca sorunlar, AB ülkele-
rine ihracatta uygulanan analiz sıklığı ve sınır 
kontrolleri. AB ülkelerine sevkiyatta Bulgaris-
tan sınır kapısında yapılan analizlerde zorluk 
çıkarılması. Bulgaristan’da hükümet değişikli-
ği yaşanırken uzun süre analiz işlemleri sek-
teye uğradı. Sektörün en büyük pazarlarından 
olan Rusya ve Ukrayna’da yaşanan savaş yü-
zünden her iki ülkede de döviz dalgalanmaları 
yaşanması ve lojistik maaliyetlerinin yüksek-
liğidir” diye belirtti. Yeni pazar arayışlarının 
uzun zamandır sürdüğünü belirten Gürüz, bu 
amaçla Türkiye için yeni pazar olabilecek ül-
kelerde fuarlara katılım sağladıklarını söyledi. 
Gürüz, “Diğer taraftan sektörel ticaret heyet-
leri, alım heyetleri veya özel nitelikli alım he-
yetleri ile yeni pazarlar keşfetmek için ihracat 
yapmadığımız ülkeleri ziyaret ediyoruz ya da 
bu ülkelerden kimi firmaları ülkemize bizim 
firmalarla ikili iş görüşmesi yapmak üzere 
davet ediyoruz. Bu çabamızın yanında ayrıca, 
karantina protokolleri henüz yapılmamış ülke-
lerle işlemlerin başlaması, kuvvetlenmesi, so-
nuçlanması için ilgili Bakanlıklarla ortak ça-
lışmalar yapıyoruz. Son zamanlarda yeni pazar 
arayış çalışmalarımızda temel gündemimiz 
Çin, Hindistan, Japonya ve Kanada’dır” dedi.

Limon ihracatının 
çözümü ‘Bitki 
Karantina Protokolü’

Mersin’in Anamur ve Bozyazı il-
çelerindeki muz üreticileri, market 
raflarında 50 TL’ye satılan Anamur 
muzunun kiloda 20 TL üretim ma-
liyeti olduğunu, tüccarlara ise 15 
TL’nin üzerinde satamayarak zarar 
ettiklerini ve zararı karşılayamaya-
cak durumda olduklarını belirterek 
alternatif ürünlerden avokado ve 
ejder meyvesi üretimine yöneldikle-
rini açıkladı. TÜİK 2022 verilerine 
göre Mersin’de toplam 69 bin 159 
dekar alanda muz üretimi yapıldı-
ğını belirten Anamur Ziraat Odası 
Başkanı Ahmet Şeref Gümüş,  Çift-
çi Kayıt Sistemi’nde (ÇKS) kay-
dı bulunmayan alanlarla beraber 
Mersin’deki muz üretiminin TÜİK 
verilerinin çok üzerinde olduğunu, 
Anamur’da dönüm başına ortalama 
7 bin 500 kg civarında verim alır-
ken bu yılın sonunda yaklaşık yüzde 
2’lik bir düşüş öngördüklerini söy-
ledi. Başkan Gümüş, muz üretici-

lerinin enerjiden işçilik maliyetine, 
ilaçlamadan gübrelemeye kadar tüm 
girdi maliyetlerinde karşılaştıkları 
sorunlara dikkat çekerek, “Muzun 
dal ve raf fiyatları arasındaki fark, 
girdi maliyetlerinin yanında zincir 
marketlerde belirlenen fiyatlardan 
da kaynaklanıyor. Ürünün alış ve 
satış fiyatını zincir marketler belir-
liyor. Anamur muzu, zincir market-
lerde fahiş fiyatlara satılırken üretici 
ancak maliyet fiyatlarının altında 
satış gerçekleştirebiliyor” dedi. Muz 
üreticilerine havza çalışmaları ya-
pılmadan özellikle son 6-7 yıldır yo-
ğun biçimde tarımsal kredi destek-
lerinin verilmesiyle rantabl olmayan 
her alanda muz serası yapılmasının 
önünün açıldığını, bunun da piya-
sayı olumsuz etkilediğini belirten 
Gümüş,  “Sadece muz üretimi için 
değil her ürün için havza çalışması 
yapılmalıdır. Tarımda millileşmenin 
esas alındığı milli tarım politikaları-
nın uygulanmasını istiyoruz. Ayrıca 
kooperatifleşmenin de önemli oldu-
ğunu ve yeterince desteklenmesi ge-
rektiğini düşünüyorum” ifadelerini 
sözlerine ekledi. Tarım nüfusunun 
giderek yaşlandığının da altını çi-
zen Gümüş, tarımda verimliliğin 
sürdürülebilmesi için gençleştirme 
politikalarına ağırlık verilerek genç 
üreticilerin teşvik edilmesi gerekti-
ğini söyledi. 

Muz üreticileri artan maliyetten 
dolayı alternatif ürünlere yöneldi

MUZ ÜRETİMİNDE KOOPERATİFLEŞME 
İSTENEN SEVİYEDE DEĞİL

Anamur Muz ve Çilek Üreticileri 
Derneği Başkanı Soner Cedit ise 
muz üreticilerinin düşük fiyat-
lar karşısında alternatif ürünlere 
yöneldiklerini belirterek bu yılın 
sonunda yaklaşık yüzde 2 ila yüz-
de 3’lük bir azalış öngördüklerini 
söyledi. Cedit, “Anamur Muz ve 
Çilek Üreticileri Derneği olarak 
yaptığımız piyasa araştırmaları ne-
ticesinde muzun piyasa değerini bu 
ay itibari ile 16 TL olarak üreticile-
rimize tavsiye ettik. 18 TL altındaki 
piyasa fiyatı üreticinin zarar etmesi 
demek, dernek olarak önümüzdeki 
günlerde muz fiyatlarındaki düşüş 
ile ilgili detaylı bir çalışma yürü-
teceğiz” dedi. Muz üreticilerinin 
sorunlarını aktaran Cedit,  girdi 
maliyetlerinin yükselmesinin yanı 
sıra, küresel ısınma ile mevsim nor-
mallerinin üzerinde seyreden hava 
koşullarının muz üretiminde verim 
kaybına sebep olduğunu belirterek, 
iklim değişikliğinin tarım faaliyet-
leri üzerindeki olumsuz etkilerini 
hatırlattı.
Üreticilerin bilinçli olarak üretim 
yapmasının yanı sıra pazarlama 
konusunda da yol almaları gerek-

tiğinin altını çizen Cedit şunları 
kaydetti: “Muz üretiminde koope-
ratifleşme istenen seviyede değil. 
Kooperatifleşme üretici için mut-
laka bir numaralı gündem maddesi 
olmalı. Artık yalnızca üretmenin 
yetmediği bir dönemden geçiyo-
ruz. Muz, bölgemiz ve ülkemiz için 
katma değeri yüksek  bir ürün. 
Muz üreticileri olarak şeffaf, anla-
şılabilir ve açık iletişim kanalları 
ile üreticilerin de dahil olduğu bir 
piyasa belirleme talebinde bulunu-
yoruz. Üreticiler olarak bir an önce 
kooperatifleşme çalışmalarını hız-
landırmalıyız aksi halde muz üreti-
mini sürdürmemiz imkansız halde 
gelecektir.” 
Muz üreticisi Ömer Ali Göktürk 
de üretici olarak emeklerinin 
karşılığını almak istediklerini 
belirterek, “Ortada üçlü bir çark 
var, bunlardan birincisi üretici, 
ikincisi pazarlayıcı, üçüncüsü ise 
tüketicidir. Üretim olmadan çark 
dönmez. Üretim maliyeti her geçen 
gün artıyor, bir denge oluşturmamız 
gerekir ki ne üretici ne pazarlayıcı 
ne de tüketici mağdur olsun” diye 
konuştu.
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GURUR, 
ÖZLEM, ENDİŞE

Çocukların daha kültürlü ve bilinçli 
yetişmesi için birbirinden önemli çalış-
malara imza atan Mersin Büyükşehir 
Belediyesi, Mersin’de yaşayan her ço-
cuğun tiyatro ile tanışmasını sağlamak 
için yeni bir projeyi hayata geçirdi.
Kültür ve Sosyal İşler Dairesi Başkan-
lığı’na bağlı Şehir Tiyatrosu tarafından 
başlatılan ‘Tiyatro İzlemeyen Çocuk 
Kalmasın’ projesi ile Mersin’deki bütün 
çocuklar tiyatro ile buluşuyor. Merkez 
ilçelerin yanı sıra, ağırlıklı olarak kır-
salda ve dezavantajlı bölgelerde oturan 
çocukları tiyatro ile buluşturmayı he-
defleyen ve sahneleyecekleri oyunları 
ayaklarına kadar götüren Büyükşehir 
Belediyesi Şehir Tiyatrosu, repertua-
rında bulunan çocuk oyunlarını sahne-
leyerek, çocuk izleyicilerin beğenisine 
sunmaya başladı. 

BAŞKAN SEÇER: “ŞEHİR 
TİYATROMUZ OYUNLARINI TÜM 
İLÇELERDE ÇOCUKLARIMIZ İÇİN 

SAHNELİYOR”
‘Tiyatro İzlemeyen Çocuk Kalmasın’ 
projesinin, kültür-sanatla iç içe bir nesil 
yetiştirmek için son derece önemli oldu-
ğuna dikkat çeken Mersin Büyükşehir 
Belediye Başkanı Vahap Seçer, “Kültür 
ve Sosyal İşler Dairesi Başkanlığı’na 
bağlı Şehir Tiyatromuz, bütün ilçelerde 
mevcut repertuarlarındaki çocuk oyun-

larını gösterime sunuyorlar. İlk ve orta 
dereceli okullarda okuyan çocukları-
mız için Anamur’dan Tarsus’a, Mut’tan 
Çamlıyayla’ya kadar tüm ilçelerde bu 
gösteriler sahneleniyor” dedi.

“TİYATRO ÇOK ÖNEMLİ BİR 
SANAT DALI VE YAŞAMIN 

KENDİSİ”
Kültür ve sanatın bir toplumun olmazsa 
olmaz yapı taşlarından biri olduğuna 
vurgu yapan Başkan Seçer, “Tiyatro 
çok önemli bir sanat dalı ve yaşamın 
kendisi. Sergilenen oyunlar, yaşamın 

içinden kesitler. Hayata geçirdiğimiz 
proje; oyunları izleyen çocuklarımıza 
hem sanatsal olarak bir farkındalık ya-
ratmak, onlara bir görgü katmak, sanatı 
sevdirmek, hem de hayata ve geleceğe 
dair mesajlar aktarmak açısından güzel 
bir çalışma. Bu çalışmada emeği geçen 
arkadaşlarıma teşekkür ediyorum. Ço-
cuklarımıza da iyi seyirler diliyorum” 
ifadelerini kullandı.

ÇOCUK TİYATROLARI 13 İLÇEDE 
SAHNELENİYOR

İlkokul ve ortaokul düzeyindeki bin-

lerce çocuğu tiyatro salonlarına davet 
eden Şehir Tiyatrosu; tiyatro izleme 
alışkanlıklarını, tiyatronun ve sana-
tın geleneklerini çocuklara aşılayarak, 
daha bilinçli ve kent kültürü ile yoğ-
rulmuş nesiller yetişmesini amaçlıyor. 
Şehir Tiyatrosu, repertuarında bulunan 
Kırmızı Başlıklı Kız, Gökkuşağının 
Altında, Dünyanın Eski Zamanlarında 
ve Küçük Kara Balık oyunlarını; gerek 
merkezdeki 4 ilçede, gerekse de merke-
ze uzak 9 ilçede çocuklarla buluştur-
maya devam ediyor. 

29 Ekim’de Cumhuriyet’imizin 100. Yılı’nı 
milletçe gururla, coşkuyla kutlamıştık. He-
men ardından 10 Kasımda, kurtuluşumuzun 
önderi, cumhuriyetimizin kurucusu Ata-
türk’ümüzü kaybedişimizin 85. Yılında yine 
milletçe sevgi, saygı ve minnetle andık.         

10 Kasım sabahı adeta tüm Türkiye Anıtka-
bir’e akın etti. Atalalarının huzuruna çıkmak, 
ona olan bağlılıklarını ve özlemlerini bir kez 
daha göstermek için. 

29 Ekim’deTüm Türkiye’de asılan bayraklar 
bir daha inmedi. Hemen heryer gelincik tarla-
sına döndü, bayrağımızın kımızı beyazıyla.  

Çünkü hemen ardından da  cumhuriyetimizin 
kurucusu, Ulu Önder Ata’mızın aramızdan 
ayrıldığı gün, 10 Kasım geliyordu. Hem gurur 
ve coşkuyu, hem de özlemi  peşpeşe yaşadık. 
Cumhuriyetimiz, bayrağımız ve Milletimiz 
sonsuza dek yaşasın inşallah.

* * * * * * * * *

Bu yıl gerçekten yaz bitmek bilmedi, uza-
dıkça uzadı. Kasım ayını bitirirken kışın 
emareleri yavaş yavaş görülmeye başlandı. 
Özellikle bölgemizde ve ilimizde durum bu. 
Yaz fakir mevsimi derler. 

Ancak kış tüm acımasızlığı ile illaki gelecek 
ve içimizi üşütmeye başlayacak. Hatta geldi 
bile. Bazı bölgelere kar çoktan düştü. Geç 
geldiği için uzun süreceği gibi iddialar da var. 
Mevsim şartlarına göre giyinme, ısınma ve 
beslenme konularında kaygıları var vatandaş-
larımızın bu hayat pahalılığı içinde. 

Özellikle çok soğuk ve karlı bir kış gününde, 
6 Şubat’ta deprem felaketini yaşayan vatan-
daşlarımız daha da endişeliler. Zira evsiz ka-
lan ve hala konteyner ve çadırlarda yaşamak 
zorunda olan vatandaşlar için kış elbette çok 
daha zor geçecek.      

6 Şubat sonrasında milletçe nasıl kenetlenip 
yardımına koştuysak bu vatandaşların, aynı 
hassasiyeti kışı rahat geçirebilmeleri için de 
göstermeliyiz. Yardımsever Türk Milleti’nin 
bunu yapacağından eminim. Allah yardım-
cıları olsun, bir daha böyle acılar yaşatmasın 
inşallah.

* * * * * * * * * * *

Gittim, gözümle görüp, birinci ağızdan ku-
lağımla duyunca inandım. Üzüldüm içim 
parçalandı. Hani hep derler ya, üretici malını 
bire satıyorsa piyasada tüketici beş on katına 
alıyor diye. 

Bu kadar da olamaz derdim kendi kendime. 
Ama gidip yerinde görünce, durumun daha 
da vahim olduğunu anladım. Yani beş değilde 
özellikle narenciyede, on katına kadar fazla 
para ödüyoruz maalesef. 

Şahit olduğum rakamlardan örnek verecek 
olursam, üreticinin  bir en fazla iki liraya 
tüccara verdiği limonun manav ve marketler-
de onbeş, yirmi liraya kadar, mandalinin iki, 
üç liradan alınıp en az on, onbeş liraya kadar 
satılabildiğini şahit olduğum için söyleyebi-
lirim.      

Düşünüyorum da bu piyasada kim var? 

 Üretici, toptancı , perakendeci ve tüketici. 
Yanlışlık ve vicdansızlık nerede bilmem ama 
olayın kaybedeni üretici ve tüketici. Bunu 
sadece hayat pahalılığı ve enflasyonla da izah 
etmek mümkün değil. 

Arada çok kazanan birileri var muhakkak. 
Daha büyük sıkıntılar yaşamamak için, artık 
yönetenlerin bu duruma seyirci kalmadan, 
özellikle de maliyetini bile çıkaramayan üre-
ticiyi dolayısı ile tüketiciyi koruyacak tedbir-
ler alması gerekir.

Sağlık ve huzur diliyorum hepinize....

MERSİN’DE TİYATRO İZLEMEYEN MERSİN’DE TİYATRO İZLEMEYEN 
ÇOCUK KALMAYACAKÇOCUK KALMAYACAK

Mersin Ticaret ve Sanayi 
Odası (MTSO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Hakan 
Sefa Çakır, Oda faaliyet 
ve hedeflerini paylaşmak 
adına düzenlenen toplan-
tıda basın mensuplarıyla 
bir araya geldi. Yöne-
tim Kurulu Üyelerinin 
de eşlik ettiği toplantıda 
Odanın bugüne kadar 
yürüttüğü projeleri akta-
rıp kent adına sürdürülen 
lobi çalışmalarına deği-
nen Çakır, yönetim ola-
rak önümüzdeki süreçte 
hangi alanlara yoğunlaş-
mayı planladıklarına de-
ğindi. Konuşmasına MT-
SO’ya ait genel bilgiler 
paylaşarak başlayan Ça-
kır, ardından düzenlenen 
son basın toplantısından 
bu yana gelişen konuları 
aktardı.
Dünyadaki ekonomik 
konjonktürün tüm sek-
törleri olumsuz etkile-
diğini hatırlatan Mersin 
Ticaret ve Sanayi Odası 
(MTSO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Hakan Sefa Ça-
kır, önümüzdeki süreçte 
ise rekabetçi yapıyı güç-
lendirecek vizyon pro-
jelere odaklanacaklarını 
söyledi. Kümelenme, ve-
rimlilik, yeşil dönüşüm, 
dijitalleşme ve yeni nesil 

mesleki eğitim çalışma-
larının bu projelerin ko-
nularını oluşturacağını 
kaydeden Çakır, rekabet-
te öne çıkmak için mali-
yetlerin düşürülmesi ve 
verimliliğin artırılması-
nın kaçınılmaz olduğunu 
dile getirdi. Aynı zaman-
da ara eleman sorununun 
çözümü için Ankara’da 
TOBB Başkanı Rifat Hi-
sarcıklıoğlu ile görüşerek 
çalışma başlattıklarını da 
dile getiren Çakır, Mer-
sin’e dönüşlerinde yola 
Mersin Milli Eğitim 
Müdürlüğü işbirliği ile 
devam etmeyi sürdür-
düklerini söyledi. Çakır, 
önümüzdeki süreçte iş-
birliği içinde yapılacak 
projelerle bir taraftan 
sektörün ara eleman ta-

lebini diğer taraftan da 
mezun öğrencilerin iş 
talebini karşılayabilecek-
lerini ifade etti.

TEPE: “YEREL 
BASININ GÜÇLÜ 

OLMADIĞI 
KENTLERDE 

DEMOKRASİ DE 
OLMAZ”

Toplantı sonunda söz 
alan Mersin Gazeteciler 
Cemiyeti Başkanı Rüs-
tem Kaya Tepe, Mersin 
lobisinin güçlenmesi, 
sesinin duyurulmasında 
yerel basının önemine 
dikkat çekti. “MTSO her 
türlü platformda her tür-
lü lobi faaliyetinde yer 
alıyor ve biz mutluluk 
duyuyoruz” diyen Tepe, 
“Biz gazeteciler de kent 

adına, kamu adına çalı-
şıyoruz. Demokrasimi-
ze katkı sağlamak adına 
çalışıyoruz. Önemli gö-
revlere seçilmiş, atanmış 
kişilerin yaptığı işleri 
tarihe not düşüyoruz. 
Birçok insan gelir çalı-
şır gider ama tarihteki 
yerini kent gazetecileri 
yazar. Hangi kentte de-
mokraside bir zayıflama 
varsa orada kent gazete-
ciliğinin de zayıfladığı 
görülür. Gerek teknolojik 
dönüşüm gerekse ekono-
mik konjonktür nedeniy-
le kent gazeteciliği de zor 
bir süreçten geçiyor. Bu 
sorunların çözümü için 
ortak çalışmalara baş-
ladık devam edeceğine 
inanıyorum” ifadelerini 
kullandı.

“Vizyon projelerimize odaklanacağız”
Mersin Ticaret ve Sanayi Odası (MTSO) Yönetim Kurulu Başkanı Hakan Sefa Çakır, Oda faaliyet 
ve hedeflerini paylaşmak adına düzenlenen toplantıda basın mensuplarıyla bir araya geldi.

Mersin’in Mut ilçesinde 
zeytinin kilosu 30 ila 70 
TL arasında satılırken 
tüccarlar ve zeytinyağı 
üretim tesisleri tarafın-
dan 5 TL düşürülmesi 
üreticilerde tepkiye yol 
açtı. Bu durum karşı-
sında zeytin hasadını 
erteleyen üreticiler, fi-
yatlardaki düşüşün dü-
zeltilmesini aksi takdirde 
hasat süresini uzatacak-
larını ve zeytinlerini 
yağlığa çıkaracaklarını 
belirtti.
Mut Üreticileri Tarımsal 
Kalkınma Kooperatifi 
Başkanı Gülsüm Kevser, 
zeytin kilo fiyatının dü-
şüşüne tepki göstermek 
amacıyla üreticilerin 
zeytinlerini toplama-
dıklarını söyledi. Zeytin 
fiyatlarını aşağı çeken 
tüccarlardan açıklama 
beklediklerini ifade eden 
Kevser, “Kooperatif 
olarak üretici lehine ka-
rarlar almaya çalışıyo-
ruz. Ekim ayında zeytin 
hasadına başlandığında 
zeytinin kilosu 30 ila 70 
TL arasındaydı.
Üreticilere hiçbir açıkla-
ma yapmadan tüccarlar 
zeytinin kilosunu 5 TL 
düşürdü” dedi. Kevser, 
“Eğer bu fiyat düşüşle-
ri tüketiciye yansıyacak 
olsa bizler de elimizi 
taşın altına koyarız. Tü-
ketici daha ucuza yesin 
diye biz de fedakârlık 
yaparız. Şunu da iyi bili-
yoruz ki bu fiyat düşüşü 
tüketiciye yansımıyor. 
Aracılar kazanıyor. Ha-
sat ettiğimiz iri siyah 
zeytinin kilosu Mut’ta 
50 ila 60 TL arasında 

satılıyor. Aynı zeytinin 
marketlerdeki 400 gram 
fiyatı 130 TL’dir. Üreti-
ciler olarak kooperatifte 
örgütlendik, hakkımızı 
korumaya çalışıyoruz” 
diye konuştu. Zeytin fi-
yatlarındaki indiriminin 
kooperatif ve üreticiler 
tarafından boykot edil-
mesini değerlendiren 
Mut Ziraat Odası Baş-
kanı Muharrem Yılmaz, 
hasadın devam etmemesi 
halinde havaların soğu-
masıyla birlikte zeyti-
nin zarar görmesinden 
endişe duyduğunu dile 
getirdi. Yılmaz, üretici-
lerin düşürülen fiyatlar 
karşısında zeytinlerini 
yağlığa çıkarması halin-
de maliyetlerdeki gider 
kalemlerini karşılaya-
mayarak zor durumda 
kalabileceklerine dikkat 
çekti. Geçen yıla kıyasla 
bu yılki zeytin rekolte-
sinde de düşüş bekledik-
lerini ifade eden Yılmaz, 
269 bin dekar alanda 15 
milyon adet ağaçtan 130 
bin ton zeytin, 10 bin ton 
yağ elde edilmesini bek-
lediklerini söyledi.

Zeytinciler, düşük fiyatların 
iptal edilmesini bekliyor
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Mersin Büyükşehir Belediyesi 
Gençlik ve Spor Hizmetleri Dairesi 
Başkanlığı’nın Türkiye Satranç Fe-
derasyonu işbirliğinde bu yıl 7.’sini 

organize ettiği ‘Uluslararası Satranç 
Turnuvası’nda dereceye giren spor-
culara ödülleri takdim edildi. 7’den 
70’e her yaştan sporcunun olduğu 

turnuvaya ülkemizden 234 sporcu-
nun yanı sıra Azerbaycan’dan 31, 
İran’dan 10, Rusya’dan 4, Suriye’den 
3, Gürcistan’dan 1, Hindistan’dan 

1, Kırgızistan’dan 1, Norveç’ten 1, 
Türkmenistan’dan 1, Filistin’den 
1, ABD’den 1, KKTC’den 2 olmak 
üzere 291 sporcu katıldı.

Dereceye giren sporculara ödülleri verildi

Toroslar Belediyesinin Milli 
Bocce Sporcusu Mehmet Can 
Yakın, Fransa’nın Rumilly ken-
tinde düzenlenen Dünya Ka-
dınlar ve Karışık Bocce (Volo) 
Şampiyonası’nda Röle-Miks 
disiplininde büyük bir başarıya 
imza attı. 53 sayı ile Türkiye re-
korunu kıran milli sporcu Yakın, 
sergilediği üstün performansla 
şampiyonayı Dünya 2’ncisi ola-
rak tamamladı. 11 yıldır Toros-
lar Belediyesi Spor Kulübü’nün 

sporcusu olan Mehmet Can Ya-
kın, desteklerinden dolayı To-
roslar Belediye Başkanı Atsız 
Afşın Yılmaz’a teşekkür etti.
“Hedefim olan Dünya Şampi-
yonu olmama bir basamak kal-
dı” diyerek sevincini ifade eden 
Yakın; “Elde ettiğim bu başarı 
emeğin, disiplinli çalışmanın 
ve özverinin sonucudur. Başka-
nımız Atsız Afşın Yılmaz’a her 
türlü desteğinden dolayı teşek-
kür ederim” dedi.

Tüm Emlak Müşavirleri 
Federasyonu (TEMFED), 
Mersin Emlakçılar Odası ve 
Toros Üniversitesi iş birli-
ğinde gerçekleştirilen MYK 
Seviye-5 Sorumlu Emlak 
Danışmanlığı eğitimine 

katılan 38 kursiyer, Toros 
Üniversitesi’nde düzenlenen 
törende sertifikalarını aldı.
Türkiye Tüm Emlak Mü-
şavirleri Federasyonu 
(TEMFED) Genel Başkan 
Yardımcısı ve Mersin Em-
lakçılar  Odası Yönetim Ku-
rulu Başkanı Mehmet Sinan 
Canpolat, Ticaret Bakanlığı 
tarafından 5 Haziran 2018 
yılında çıkarılan Taşıma 
Ticaret yönetmeliği kapsa-

mında verilen eğitimlerde, 
mesleğe başlayacak kur-
siyerlerin alması gereken 
100 saatlik meslek eğitimi 
ve MYK Seviye-5 Sorum-
lu Emlak Danışmanlığı 
eğitiminin Toros Üniversi-

tesi tarafından verildiğini 
açıkladı. Yüz yüze verilen 
eğitimlerin teorik ve perfor-
mansa dayalı olduğunu be-
lirten Canpolat, emlakçılık 
mesleğini yapmaya hak ka-
zanan kursiyerlerin üniver-
site mezunu olanlar için 6 
ay, lise mezunu olanlar için 
ise 1 yıl staj şartının ardın-
dan sigorta bildirgeleriyle 
Ticaret Bakanlığı’na müra-
caat ederek mesleğe adım 

atabileceklerini söyledi. 
Mesleğe Adım atacak kursi-
yerlere sektörle ilgili bilgiler 
aktaran Canpolat, “Ticaret 
Bakanlığımızın sosyal med-
ya ve internet portallarında-
ki dolandırıcılıklara karşı 

vatandaşlarımızı korumaya 
yönelik yayınladığı ve 1 
Kasım itibariyle yürürlüğe 
koyduğu yönetmelikle, gay-
rimenkul ilanlarının artık 
internet portallarına ancak 
mülk sahibi, eşi ve çocuk-
ları tarafından verilebile-
cek. Mülk sahibinin 2’nci ve 
3’üncü derece yakınları ise 
internet portalına gayrimen-
kul ilanı verebilmesi için 
vekalet alma şartı getirildi. 

Emlakçılar ise bir mülk sa-
hibinden gayrimenkulü ta-
nıtmak için sosyal medyada 
kullanmak ya da internet 
portalında yayınlanmak için 
bakanlığın ve TEMFED’in 
yetkilendirme sözleşmesini 

almadan ilan giremeyecek. 
Aksi halde her bir üyeye 100 
bin TL ceza uygulanabilece-
ğini ön görüyoruz” İfadele-
rine yer verdi.
Emlakçılık sektörünün ka-
buk değiştirdiğine dikkat 
çeken Canpolat, “Yetkilen-
dirme sözleşmesi olmadan 
internet portallarına ve sos-
yal medyaya ilan girişi artık 
yasaklandı. Ayrıca Ticaret 
Bakanlığı 600 adet yapay 

zeka robotunu denetimlerde 
ve ilanları kontrolde kulla-
narak Türkiye genelinde çok 
ciddi denetimlere başlıyor” 
diye konuştu. Yabancılar-
la ilgili bir diğer gelişmeye 
de değinen Canpolat, “Yurt 
dışından özellikle Rusya ve 
Ukrayna’dan gelen yaban-
cıların Türkiye’de ikamet 
edebilmeleri için önceden 
75 bin dolara gayrimenkul 
almaları gerekirken hü-
kümet bu rakamı 200 bin 
dolara çıkardı. Bu durum, 
yabancıların Türkiye’de, 
Mersin’de ve diğer illerde 
mülk edinmesini zorlaştırdı. 
Yabancının yatırım yapma-
sının önünde bir engel olan 
artışın yabancılara iş ya da 
inşaat yapan müteahhitlerin 
de zor duruma düşmeleri-
ne sebebiyet verdi. Çünkü 
onlar yabancı satışlarını 
göz önünde bulundurarak o 
inşaatları kademe kademe 
çıktılar. Haliyle yabancılara 
olan satışlar yavaşlayınca 
ekonomik olarak sıkıntılı 
olan sektörümüz biraz daha 
sıkıntıya girecek durumda 
görünüyor” diyerek sözleri-
ni tamamladı.

KURSİYERLER SERTİFİKALARINI ALDI
MYK Seviye-5 Sorumlu Emlak Danışmanlığı eğitimine katılan

Hedefim Dünya Şampiyonluğu

2023 yılının ilk 9 ayı içerisinde 
2,8 milyar dolarlık ticaret hacmi 
gerçekleştirilen Mersin Serbest 
Bölgesi’nde yıl sonuna kadar 
hedef 4 milyar doların üzerine 
çıkmak. Bölgede aynı zamanda 
doğrudan ve dolaylı olarak 11 bin 
kişinin istihdamı sağlanıyor.
Türkiye’nin ilk serbest bölgesi 
olarak 877 dönüm arazi üzerine 
kurulan ve 1988 yılında ticari fa-
aliyetine başlayan Mersin Serbest 
Bölgesi’nin, bu yıl ki ticaret hac-
minin 4 milyar dolar seviyesinin 
üzerinde gerçekleşmesi bekleni-
yor. Mersin Serbest Bölgesinin 
ticari faaliyete başladığı yıldan 
bu yılın eylül ayı sonuna kadar 
gerçekleşen ticaret hacmi topla-
mının 78 milyar dolara ulaştığını 
söyleyen Mersin Serbest Bölge 
Kurucu ve İşleticisi A.Ş. Yöne-
tim Kurulu Başkanı Ali Avcı, en 
fazla ticaret yapılan ülkeler ara-
sında ABD, Irak, Mısır, İtalya, 
Hollanda, Çin ve Almanya’nın 

yer aldığını aktardı. Ali Avcı, böl-
gede işlem gören malların yüzde 
81’inin sanayi, yüzde 19’unu ise 
tarım ürünlerinin oluşturduğunu, 
en yüksek seviyede işlem gören 
mal gruplarının ise kimya ve gıda 
sanayi ürünleri, meyveler, işlen-
miş petrol ürünleri, dokumacılık 
mamulleri, demir-çelik sanayi 
mamullerinin olduğunu kaydetti.

DOĞRUDAN VE DOLAYLI 
OLARAK 11 BİN KİŞİYE 

İSTİHDAM
287’si yerli ve 97’si yabancı olmak 
üzere toplamda 384 firmanın yer 
aldığı Mersin Serbest Bölgesi’n-
de, firmalardan yüzde 40‘ının 
alım-satım, yüzde 31’inin üretim 
ve yüzde 29’unun diğer ruhsat 
konularında faaliyet gösterdiği-
ni ifade eden Avcı, Serbest Böl-
ge firmaları bünyesinde 10 bin 
358 kişinin doğrudan istihdam 
edilirken dolaylı istihdam ile bu 
rakamın 11 bin kişiye ulaştığına 
dikkat çekerek, “Bölgemizde, Av-

rupa Birliği standartlarında hazır 
giyim üretim sektörü oluşmuş 
olup, yıllık 50 milyon adet dış gi-
yim üretilerek Avrupa ülkelerine 
gönderilmektedir. Ayrıca, çelik 
boru, hijyen pamuk ürünleri, me-
dikal malzemeler ve gıda ürünleri 
konularında da önemli üretimler 
yapılmaktadır” dedi.
Mersin Serbest Bölgesi’nin doğu 
sınırında başlatılan Serbest Bölge 
İkinci Kapı inşaatının da tamam-
lanarak ağustos ayında sadece yük 
araçlarına hizmet vermek üzere 
açıldığını söyleyen Avcı, “İhracat 
beyannamesine kayden serbest 
bölgeye ihraç edilen ve Serbest 
Bölge Limanından yükleme yapı-
larak gemi ile çıkış işlemi görecek 
eşyayı taşıyan kamyonların Ser-
best Bölgeye girişleri ve her türlü 
yük araçlarının Serbest Bölgeye 
boş giriş ve boş çıkış işlemleri 2. 
Kapıdan yapılabilecek. Böylece, 
Serbest Bölge Ana Giriş Çıkış ka-
pısındaki araç trafiği yükü azal-
mış olacak” diye konuştu.
Avcı, Mersin Limanındaki ge-
mi-yük beklemelerinin ve buna 
bağlı olarak işlem maliyetlerinin 
azaltılması amacıyla, Ticaret Ba-
kanlığı tarafından gerekli izinin 
verilmesi durumunda konvansi-
yonel gemilerin Mersin Serbest 
Bölge Limanı’nda elleçlenmesi ve 
bu amaçlı yüklerin Serbest Bölge 
2. Kapıdan geçerek doğrudan li-
mana giriş ve çıkışlarının müm-
kün olabileceğini belirtti.

“DENSEB DENİZLİ SERBEST 
BÖLGEYİ DEVİR ALIP 

İŞLETECEĞİZ”
Ali Avcı, Mersin Serbest Böl-
gesi’nin yatırım alanlarının ta-
mamının tahsis edilmiş olması 
sebebiyle, alternatif bölgelere 
yöneldiklerini belirterek konuş-
masını şöyle sürdürdü: “Denizli 
Serbest Bölgesi’nin şirketimizce 
yüzde 85 ortağı olacak şekilde 
kurulacak DENSEB Denizli Ser-
best Bölge Kurucu ve İşleticisi 
A.Ş. tarafından yürütülmesine 
karar verilmiştir. Cumhurbaşkan-
lığı makamınca gerekli karar ve-
rilmesi halinde 13.06.2000 tarihli 
kuruluş-işletme sözleşmesine ek 
mahiyette yeni bir Kuruluş-İşlet-
me Sözleşmesi, yeni kuracağımız 
DENSEB Denizli Serbest Bölge 
Kurucu ve İşleticisi A.Ş. şirke-
timiz tarafından imzalanacak 
ve Denizli Serbest Bölgesi devir 
alınıp işletilmeye başlanacaktır. 
Böylece serbest bölge teşviklerini 
kullanarak yatırım yapmak iste-
yen yeni yatırımcılar için yatırım 
imkânı sağlanmış olacaktır.”

Yıl sonu ticaret hacmimiz
4 milyar doları aşacak

Bu yıl limonda rekolte fazla 
olduğundan üreticiler pa-
zar arayışlarını sürdürüyor. 
Emeklerinin karşılığını ala-
madıklarını söyleyen üreti-
ciler, masrafların önüne ge-
çilmesi için destek bekliyor.
Türkiye’nin “limon deposu” 
Mersin ve Adana’daki na-
renciye bahçelerinde hasat 
sürüyor. Üreticiler, rekolte 
fazlası verecek olan limon 
için yeni pazarlar ararken, 
kilogramı 50 kuruştan 
1,5 liraya kadar alıcı bu-
lan limonun fiyatından da 
memnun değil. Limonun 
dalındaki fiyatını az bulan 
üreticiler, yıl boyunca yap-
tıkları masrafları karşılama-
ması nedeniyle zor günler 
geçiriyor.

“ÇİN, HİNDİSTAN 
VE MALEZYA’DA 

ÇALIŞMALARI 
HIZLANDIRDIK”

Türkiye genelinde 554 bin 
dekar alanda yaklaşık 2 
milyon ton limon üreti-
mi beklendiğini söyleyen, 
Ulusal Turunçgil Konseyi 
Başkan Vekili Kemal Kaç-
maz, Mersin’de geçen yıl 

235 bin 443 dekar alanda, 
615 bin 401 ton limon üre-
timinin, bu yıl yüzde 74 
artışla yaklaşık 1 milyon 
69 bin ton limon üretiminin 
beklendiğini, limondaki re-
kolte fazlalığı için de pazar 
arayışlarını sürdürdükleri-
ni belirtti. Başta Rusya ve 
Ukrayna olmak üzere ya-
kın coğrafyadaki ülkelere 
limon ihracatı gerçekleştir-
diklerini söyleyen Kaçmaz, 
bu ülkelerde yaşanan savaş 
ortamının, diğer taraftan 
Hatay ve çevre illerde yaşa-
nan deprem felaketinin ih-
racatçıları maddi ve manevi 
zarara uğratmasıyla piyasa-
da daralma yaşandığını kay-
detti. Kaçmaz, “Sorunun 
çözümü için üretici, ziraat 
odaları, üretici birlikleri ve 
ihracatçı birlikleri ve diğer 
paydaşlarımızla toplantılar 
gerçekleştiriyor çalışmalar 
yürütüyoruz. Yeni hedef pa-
zarlarımız içerisinde uzun 
vadede Çin, Hindistan, Ma-
lezya gibi ülkelerle bir dizi 
çalışmalar yürütüyoruz. 
Umarım yapmış olduğumuz 
bu çalışmalardan netice alı-
rız. Hem üreticimiz hem de 

tüketicimiz hak ettiği diğeri 
kazanır” dedi.

“LİMON İÇİN DFİF 
BEKLİYORUZ”

 Mersin Ziraat Odası Başka-
nı Musa Yılmaz, ise mayer 
limon da rekoltenin fazla ol-
duğunu aktardı. Geçtiğimiz 
hafta sektör temsilcileriyle 
birlikte tarım ve ticaret ba-
kanlıklarına birtakım ziya-
retler gerçekleştirerek, Mer-
sinli limon ihracatçılarına 
Destekleme ve Fiyat İstikrar 
Fonu (DFİF) desteklerinin 
verilmesi istediklerini söy-
leyen Yılmaz, “Rekabet etti-
ğimiz ülkelerde ihracat ma-

liyetlerinin düşüklüğünden 
dolayı bizler rekabet edemez 
duruma geldik. Bu sebep-
le ihracatçılarımıza teşvik 
verilmesini istiyoruz” dedi. 
Mayer cinsi limonun kilo-
sunun 1 TL’den Enter cinsi 
limonun 6 TL’den satıldığı-
nı belirten Erdemli Ziraat 
Odası Başkanı Rasim Şahin 
de Lamas limonun kesimine 
ise bu ayın 15’inde başlaya-
caklarına değindi. Şahin, 
“Limondaki rekolte iyi fa-
kat ihracat olmadığı için 
çiftçi zor durumda. Limon 
ihracatı şu an yapılmıyor ve 
iç piyasada tüketim az. Bu 
konuda yetkili bakanlıklar-

dan destek bekliyoruz” diye 
konuştu.

ÇİFTÇİ ZOR GÜNLER 
GEÇİRİYOR

Mersin Turunçgil Üreticileri 
Birliği Başkan VekiliYusuf 
Şahin, “Limonda girdi mali-
yetlerimiz 4-5 lira arasında 
değişirken, limonu dalında 
1 liraya satıyoruz. Bundan 
dolayı çiftçimiz zor günler 
geçiriyor” diye konuştu. 
İhracat yapan fabrikalara 
kilogramda en az 2 lira ol-
mak şartıyla kayda değer 
bir destek verilmesi gerek-
tiğini söyleyen Şahin, diğer 
beklentilerinin ise özellikle 
sulama sularındaki güneş 
enerjisinden faydalanmak 
veya göletleri çoğaltarak 
sulama suyuna vereceğimiz 
enerji bedellerini ortadan 
kaldırmak olduğunu söy-
ledi. Şahin, “Yerli üretime 
rağbet gösterip, onlar üze-
rindeki vergileri kaldırıp, 
devletin sübvanse desteğiy-
le üreticiye düşük maliyette 
ilaç ve gübreleri sunmak, 
girdi maliyetlerimizi düşü-
recektir” dedi.

LİMONDA REKOLTE FAZLA 
ÜRETİCİLER PAZAR ARAYIŞINDA
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